
2010-12-31 | BBB+ po raz drugi czyli budżet Jarocina ochronił się przed kryzysem 

 

JuŨ po raz drugi gmina Jarocin poddağa siň szczeg·ğowej analizie 

swojej sytuacji finansowej. NiezaleŨna, miňdzynarodowa agencja 

Fitch Ratings utrzymağa ubiegğorocznŃ ocenň na poziomie BBB+. To 

oznacza, Ũe stan finans·w gminy, mimo kryzysu, nie pogorszyğ siň. 

Dla inwestor·w i instytucji Jarocin pozostaje wiňc wiarygodnym 

partnerem biznesowym, a mieszkaŒcy mogŃ liczyĺ na utrzymanie 

ubiegğorocznego poziomu wydatk·w na inwestycje.  

 

BudŨet gminy Jarocin, mimo Ũe ŜwiňtowaliŜmy juŨ moment, kiedy 

przekroczyğ magiczny poziom 100 mln zğ, naleŨy do stosunkowo 

niewielkich budŨet·w wŜr·d gminnych samorzŃd·w. Takie budŨety 

sŃ wraŨliwe na negatywne zmiany w gospodarce. Dlatego tym 

bardziej cieszy podtrzymanie w przypadku Jarocina ubiegğorocznej 

oceny ratingowej na poziomi e BBB+. Taki rating odzwierciedla 

zadowalajŃce wyniki operacyjne, dobre zarzŃdzanie strategiczne i 

finansowe oraz odpowiedniŃ pğynnoŜĺ. Oznacza tym samym, Ũe 

Jarocin zdoğağ ochroniĺ budŨet przed skutkami kryzysu. W uzasadnieniu ratingu Jarocina, jedna z 

najwiňkszych, miňdzynarodowych agencji ratingowych Fitch Ratings, podkreŜlağa, Ũe pozytywnŃ 

rolň w zarzŃdzaniu finansowym odegrağa polityka wğadz gminy polegajŃca na przekazywaniu 

najbardziej kosztownych inwestycji do realizacji przez sp·ğki komunalne. W ten spos·b zadğuŨenie 

gminy pozostaje na umiarkowanym, bezpiecznym poziomie, a jednoczeŜnie sp·ğki radzŃ sobie z 

samodzielnŃ spğatŃ zadğuŨenia. WyjŃtek stanowi sp·ğka Jarocin Sport, co do kt·rej agencja 

przewiduje, Ũe bňdzie wymagağa ze strony gminy wsparcia w postaci porňczenia zadğuŨenia 

zaciŃgniňtego przez sp·ğkň na inwestycje.  

 

Drugim czynnikiem warunkujŃcym sukces w zarzŃdzaniu sŃ, zdaniem agencji, podjňte dziağania 

racjonalizujŃce w sektorze oŜwiaty. -  Dziağania te pozwoliğy w latach 2007-2009 utrzymaĺ udziağ 

gminy w finansowaniu sektora oŜwiaty (ponad kwotň subwencji oŜwiatowej) na stabilnym poziomie 

24% wydatk·w bieŨŃcych, co pozytywnie odr·Ũnia Jarocin od innych samorzŃd·w -  podkreŜla 

agencja Fitch Ratings w uzasadnieniu ratingu. Ocena ratingowa nadal  nie jest zbyt popularna w 

polskich samorzŃdach. Obecnie w Polsce rating posiada okoğo 30 samorzŃd·w -  sŃ to w wiňkszoŜci 

duŨe miasta. JeŨeli chodzi o miasta por·wnywalne z Jarocinem, ocenie ratingowej poddağa siň 

jedynie gmina MyŜlenice. W Wielkopolsce ratingi -  obok Jarocina -  majŃ jedynie PoznaŒ i Ostr·w 

Wielkopolski.   

 

Tymczasem poddanie siň takiej ocenie to przede wszystkim wyraz odpowiedzialnoŜci nie tylko za 

obecnŃ, ale i przyszğŃ sytuacjň finansowŃ gminy, bo rating zawiera r·wnieŨ dğugoterminowŃ 

perspektywň (dla Jarocina jest okreŜlona jako "stabilna") oraz wskazuje czynniki, jakie mogŃ 

wpğynŃĺ na poprawň lub pogorszenie obecnej sytuacji. -  Jako burmistrz 8 lat temu postawiğem na 

inwestycje. Posiadamy jeden z najbardziej proinwestycyjnych budŨet·w wŜr·d samorzŃd·w 

por·wnywalnych wielkoŜciŃ do Jarocina. A to oznacza koniecznoŜĺ stosowania nowoczesnych, 

czňsto pionierskich form zarzŃdzania majŃtkiem gminy i 

maksymalnego wysiğku w pozyskiwaniu dodatkowych 

Ŝrodk·w zewnňtrznych, w tym z funduszy unijnych i 

preferencyjnych kredyt·w i poŨyczek. Do zarzŃdzania 

dğugiem podchodzimy zatem z duŨŃ odpowiedzialnoŜciŃ -  

tğumaczy Adam Pawlicki, podkreŜlajŃc, Ũe filarami 

gminnej polityki finansowej od lat sŃ: racjonalnoŜĺ, 

bezpieczeŒstwo i przejrzystoŜĺ. 2010-12-31 | Orły 

Agrobiznesu z Jarocina 

 

Dwa jarociŒskie przedsiňbiorstwa zostağy tegorocznymi 

laureatami nagrody Orzeğ Agrobiznesu. Gospodarstwo Rolne 

Inter -Agri uhonorowa ne zostağo za osiŃgniňcie sukcesu 



rynkowego, natomiast Bankowi Sp·ğdzielczemu przedğuŨono na kolejny rok licencjň stosowania tytuğu Orğa 

Agrobiznesu. Burmistrz Jarocina otrzymağ tytuğ i honorowŃ nagrodň Zğotego Promotora Orğ·w Agrobiznesu 

2010.   

 

Pod nazwŃ firmy Inter -Agri kryje siň jedno z najwiňkszych i najnowoczeŜniejszych gospodarstw rolnych na 

terenie gminy Jarocin. Jego wğaŜciciel Janusz Wojtczak prowadzi je w Golinie od 1989 r. na bazie gospodarstwa 

odziedziczonego po rodzicach. PoczŃtkowo zajmowağo 16ha, dziŜ gospodarstwo liczy juŨ ponad 513ha. Kierunek 

produkcji to trzoda chlewna oraz uprawa zb·Ũ i warzyw. Gospodarstwo wyposaŨone jest w nowoczesne 

maszyny i urzŃdzenia rolnicze; pracuje w oparciu o nowoczesne technologie produkcji. Posiada "pozwolenie 

zintegrowane" na prowadzonŃ dziağalnoŜĺ, co potwierdza jego cağkowite dostosowanie do wymog·w ochrony 

Ŝrodowiska w szczeg·lnoŜci w zakresie wielkoŜci emisji.  

 

Bank Sp·ğdzielczy w Jarocinie jest jednym z najprňŨniej rozwijajŃcych siň przedsiňbiorstw oraz liderem w 

sektorze usğug bankowych na terenie gminy Jarocin. Dziňki podpisanej z gminnŃ sp·ğkŃ -  JarociŒskim 

Funduszem PorňczeŒ Kredytowych Sp. z o.o. -  umowie partnerskiej, Bank Sp·ğdzielczy wspiera jarociŒskŃ 

przedsiňbiorczoŜĺ, udzielajŃc na preferencyjnych warunkach pomoc kredytowŃ osobom rozpoczynajŃcym i 

rozwijajŃcym dziağalnoŜĺ gospodarczŃ. Od lat Bank Sp·ğdzielczy jest mecenasem kultury, sportu i organizacji 

spoğecznych, wspierajŃc dziağalnoŜĺ sektora pozarzŃdowego.  

 

Nagroda Orzeğ Agrobiznesu przyznawana jest, co roku przez Kapituğň nagrody Orğa Agrobiznesu oraz Agencjň 

promocyjno -WydawniczŃ EMS firmom i instytucjom finansowym wyr·ŨniajŃcym siň wspieraniem agrobiznesu a 

szczeg·lnie firm przetw·rczych oraz szeroko pojňtŃ przedsiňbiorczoŜciŃ. Uroczyste wrňczenie nagr·d odbyğo siň 

w Domu Literatury w Warszawie . 

 

2010-12-31 | Jarocin Festiwal doceniony 

 

Koniec roku to zawsze czas podsumowaŒ. W prasie regionalnej i og·lnopolskiej mn·stwo jest 

r·Ũnego typu ranking·w. W dw·ch z nich znalazğ siň jarociŒski festiwal. Gazeta Wyborcza w 

podsumowaniu kulturalnym roku doceniğa edycjň 2010. Z kolei Polska Gğos Wielkopolski na trzecim 

miejscu w kategorii wielkopolskie wydarzenia kulturalne dekady umieŜciğa reaktywacjň Laskowika i 

Jarocina.   

 

Świetny Jarocin, Gazeta Wyborcza  

(...) po tegorocznej edycji moŨna powiedzieĺ z peğnym przekonaniem, ze reanimacja siň udağa , 

pacjent przeŨyğ i ma siň Ŝwietnie. Agencja Go Ahead uğoŨyğa Ŝwietny program -  z Gossip, Fl ogging 

Molly, Biffy Clyro i reaktywowanŃ na jeden koncert PidŨama Porno -  publicznoŜĺ zjawiğa siň w 

liczbie 10 tysiňcy, pogoda byğa znakomita.(...)  

 

Reaktywacje: Laskowik i Jarocin, Polska Głos Wielkopolski  

(...) po piňciu edycjach moŨna juŨ jednak odtrŃbiĺ sukces -  w 2010 roku wyprzedano wszystkie 

bilety, co oznacza, Ũe do wielkopolskiego miasteczka zjechağo ponad 20 tysiňcy widz·w i to juŨ nie 

tylko z powodu starych sentyment·w, ale i otwartoŜci na nowe muzyczne prŃdy.  

 

2010-12-29 | Koszykarskie emocje w "jedynce" 

 

JuŨ po raz dziesiŃty w okresie ŜwiŃteczno-noworocznym rozegrany zostağ Turniej Koszyk·wki o 
Puchar Dyrektora Gimnazjum nr 1 w Jarocinie. Jak co roku w imprezie udziağ wziňğy cztery druŨyny: 
rodzic ·w, przyjaci·ğ koszyk·wki, uczni·w i nauczycieli. DruŨyny zagrağy mecze systemem "kaŨdy z 
kaŨdym". W trakcie imprezy rozegrane zostağy r·wnieŨ konkursy dla zawodnik·w: rzut·w 
osobistych i rzut·w za 3 punkty oraz konkurs dla publicznoŜci rzutu piğkŃ z trybun do kosza. 
Nagrodami dla uczni·w w konkursach byğy ufundowane przez UrzŃd Miejski czapki z logo Jarocina.  

 



  

 

Wszyscy uczestnicy turnieju, dziňki dofinansowaniu jego organizacji przez UrzŃd Miejski w 

Jarocinie, otrzymali pamiŃtkowe medale i dyplomy. Przygotowaniem imprezy zajňli siň nauczyciele 

wychowania fizycznego z Gimnazjum nr 1 w Jarocinie. Podczas turnieju z awodnicy i kibice mogli 

rozgrzaĺ siň ciepğŃ herbatŃ lub kawŃ oraz skosztowaĺ sğodkich domowych wypiek·w. 

2010-12-29 | Krwiodawcy wyróżnieni 
 
Na spotkaniu z okazji Dni Honorowego Dawstwa Krwi, kt·ra odbyğa siň pod koniec listopada w 
Jarocinie, odznaczeni z ostali zasğuŨeni krwiodawcy. Odznaki Honorowe PCK za dziağalnoŜĺ 
spoğecznŃ otrzymağo piňĺ dziağaczek. Wyr·Ũniony zostağ takŨe Jacek Kardach, kt·ry nieodpğatnie 
przetransportowağ dary dla mieszkaŒc·w Sandomierza poszkodowanych w tegorocznej powodzi.  

 

  

 

Przypomnijmy, Ũe poczŃtek Honorowego Krwiodawstwa Polskiego Czerwonego KrzyŨa przypada na 

rok 1935, kiedy to w Warszawie powstağ pierwszy w kraju oŜrodek zajmujŃcy siň problemami 

krwiodawstwa. Otrzymağ on nazwň Instytutu Pobierania i Konserwacji Krwi. Do 1950 roku 

utworzono 14 stacji krwiodawstwa dysponujŃcych 6500 dawcami. Pracami ich kierowağ Resort 

Pomocy DoraŦnej i Krwiodawstwa ZarzŃdu Gğ·wnego Polskiego Czerwonego KrzyŨa w Warszawie. 2 

czerwca 1958 roku Rada Ministr·w powoğağa do Ũycia Instytut Hematologii w Warszawie. SğuŨba 

krwi zostağa podporzŃdkowana resortowi zdrowia. Polski Czerwony KrzyŨ zajmuje siň odtŃd 

zagadnieniami promocji krwiodawstwa oraz pozyskiwaniem honorowych dawc·w krwi.  

 

Odzanakami Zasłużony Honorowy Dawca Krwi wyróżnieni zostali:  

 

II stopnia ZHDK po 10 litrach -  Mariola Kajdasz -  ZieliŒska  

III stopnia ZHDK po 5 litrach -  Marta Zaworska i Lidia BieŒko  

I stopnia ZHDK po 18 litrach -  Adam Gňstwa, Robert Rzepa, Michağ KaliŒski  

 

II stopnia ZHDK po 12 litrach -  Sğawomir Danecki, Dariusz Gauza, Wiesğaw Idziorek, Grzegorz 

Kowalski, Eugeniusz Pawlak, Robert Rzepa, Jarosğaw Pasterczyk, Ryszard WoŦniak  

 

III stopnia ZHDK po 6 litrach -  Maciej Bryll, Dariusz Gauza, Dariusz Ğuczak, Dariusz Ğyskawa, 



Antoni Krauze, Radosğaw Kolmec, Adam Kraska, Grzegorz Kowalski, Tomasz Lewandowski, Piotr 

Morawski, Michağ Pluta, Kazimierz Przybylski, Bolesğaw Pilarczyk, Krzysztof SuŜ, Marcin SuŜ, Robert 

SkowroŒski, Janusz świgoŒ, Mirosğaw Twardowski, Tomasz Wasielewski, Adam Zaworski, Ryszard 

Surdyk   

 

Odznaki Honorowe PCK za działalność społeczną otrzymały:  

Regina Wawrzyniak -  Odznaka Honorowa PCK I stopnia   

Bronisğawa Kubiak -  Odznaka Honorowa PCK II stopnia   

Iwona Stawska -  Odznaka Honorowa PCK III stopnia   

Iwona Szulc -  Odznaka Honorowa PCK III stopnia   

 

2010-12-29 | "Prowadzę - jestem trzeźwy" 

 

ZakoŒczyğy siň zdjňcia do najnowszego spotu kampanii "Prowadzň -  

jestem trzeŦwy", kt·rego scenariusz nawiŃzuje do nowego hasğa 

"TrzeŦwoŜĺ bez granic". Spot bňdzie emitowany w TVP, TVN oraz 

innych stacjach telewizyjnyc h -  regionalnych i lokalnych, a 

docelowo r·wnieŨ na antenach stacji zagranicznych. Emisje 

rozpocznŃ siň w tym tygodniu na antenie TVN, w styczniu na 

antenie TVP.   

 

Powstanie spotu moŨliwe byğo dziňki dofinansowaniu Krajowej Rady 

BezpieczeŒstwa Ruchu Drogowego oraz zaangaŨowaniu firmy GFR 

Capital z Tych·w. Organizatorzy kampanii przygotowujŃ 

miňdzynarodowŃ odsğonň kampanii w paŒstwach Unii Europejskiej. 

Ich celem jest zbudowanie miňdzynarodowej wsp·lnoty ludzi, kt·rych ğŃczy wola trzeŦwego i 

odpowiedzialnego  kierowania pojazdami. Kampaniň, dziňki ŨyczliwoŜci wielu partner·w z cağej 

Polski, prowadzŃ ksiŃdz Piotr BrzŃkalik, Duszpasterz TrzeŦwoŜci Archidiecezji Katowickiej i firma 

Business Consulting z Katowic.   

 

2010-12-28 | Obwodnica Jarocińska w rękach mieszkańców 

 

Po tym jak budowa jarociŒskiej obwodnicy w 

ministerialnym programie budowy dr·g i autostrad po raz 

kolejny zostağa odsuniňta w czasie, jarociniacy 

postanowili wziŃĺ sprawy w swoje rňce. W czwartek 23 

grudnia zağoŨyli stowarzyszenie, kt·rego celem jest 

dopr owadzenie do wybudowania obwodnicy miasta i 

okolicznych miejscowoŜci.  

 

-  Stowarzyszenie Obwodnica JarociŒska to reakcja na 

opublikowanie przez Ministerstwo Infrastruktury 

Programu Budowy Dr·g Krajowych na lata 2011-2015. 

Minister zaprosiğ spoğecznoŜci lokalne, samorzŃdy, 

organizacje do opiniowania tego dokumentu. Jako mieszkaŒcy Jarocina nie moŨemy pozytywnie 

oceniĺ tego Programu, bowiem zakğada on odsuniňcie rozpoczňcia budowy obwodnicy Jarocina na 

czas po roku 2013. -  wyjaŜnia Robert KaŦmierczak, radny rady miejskiej w Jarocinie i zarazem 

inicjator zağoŨenia Stowarzyszenia. Sam program budowy dr·g krajowych, to, zdaniem 

KaŦmierczaka, kolejny dow·d na to, jak niewiarygodne byğy zapewnienia polityk·w z partii 

rzŃdzŃcej obecnie w Polsce, skğadane w ostatnich latach. -  ParlamentarzyŜci Platformy, przede 

wszystkim byğy minister w rzŃdzie Donalda Tuska, a jednoczeŜnie poseğ z naszego okrňgu Rafağ 

GrupiŒski corocznie przez 3 lata zapewniali, Ũe juŨ za kilka miesiňcy zostanŃ dokonane wykupy 



grunt·w i rozpocznie siň budowa obwodnicy. Bezgranicznie uwierzyli im dziağacze jarociŒskiej PO. 

UŜpili nas wszystkich. Panowie DworzyŒski i Martuzalski powstrzymywali nas przed jakimikolwiek 

dziağaniami, aby nie uraziĺ ministra GrupiŒskiego, kt·ry miağ wszystko zağatwiĺ. Naiwnie 

wierzyliŜmy im i ministrowi GrupiŒskiemu, a tu nagle jego kolega minister infrastruktury 

odpowiedzialny za budowň dr·g krajowych wywiesza Program, kt·ry zaprzecza cağkowicie jego 

sğowom. Jednak stowarzyszenie nie jest inicjatywŃ przeciwko komukolwiek. Podczas dyskusji z 

radnymi po sesji Rady Miejskiej ustaliliŜmy, Ũe bňdzie to organizacja ponadpartyjna, skupiajŃca 

osoby z r·Ũnych opcji. JesteŜmy bowiem w sytuacji, w jakiej Ũeglarze zawoğaliby "wszystkie rňce na 

pokğad". -  tğumaczy Robert KaŦmierczak.  

 

Na spotkanie zağoŨycielskie Stowarzyszenia Obwodnica JarociŒska, kt·re odbyğo siň w przeddzieŒ 

Wigilii BoŨego Narodzenia w jarociŒskim ratuszu, przybyğo ponad 60 os·b. Wszyscy zgodnie 

podkreŜlali, Ũe mimo tego, iŨ Jarocin jest juŨ w Stowarzyszeniu S11, kt·re skupia samorzŃdy 

poğudniowej Wielkopolski dziağajŃce na rzecz rozbudowy drogi krajowej nr 11 do standardu drogi 

ekspresowej, przyszedğ czas na podjňcie bardziej "egoistycznych" dziağaŒ. StŃd koniecznoŜĺ 

zağoŨenia lokalnego stowarzyszenia, kt·rego statutowym celem jest doprowadzenie do 

wybudowania w ciŃgu drogi krajowej nr 11 obwodnicy miejscowoŜci Ziemi JarociŒskiej: Wolicy 

Pustej, Mieszkowa, Cielczy, Jarocina, Witaszyczek, Witaszyc, Wyszek i Kotlina, w standardzie drogi 

ekspresowej. Pierwszym zadaniem Sto warzyszenia jest negatywne zaopiniowanie projektu 

Programu budowy dr·g krajowych i autostrad na lata 2011-2015. Podobnie jak Rada Miejska w 

Jarocinie i Rada Powiatu JarociŒskiego w juŨ podjňtych oŜwiadczeniach, r·wnieŨ Stowarzyszenie 

domaga siň wciŃgniňcia budowy obwodnicy Jarocina na listň zadaŒ wymienionych w zağŃczniku nr 1 

do Programu, czyli zadaŒ, kt·rych realizacja bezwarunkowo rozpocznie siň w ciŃgu najbliŨszych 3 

lat. Jako Ũe ogğoszone przez Ministerstwo Infrastruktury konsultacje spoğeczne koŒczŃ siň 27 

grudnia, Stowarzyszenie Obwodnica JarociŒska jest chyba jednym z najszybciej powoğanych do 

Ũycia organizacji obywatelskich -  od inicjatywy do spotkania zağoŨycielskiego minňğo zaledwie kilka 

dni.   

 

Jakie inne dziağania bňdzie podejmowaĺ Stowarzyszenie? Przede wszystkim zamierza wykorzystaĺ 

czas przedwyborczy do sejmu i senatu i zapowiada bardzo intensywnŃ dziağalnoŜĺ lobbingowŃ 

wŜr·d parlamentarzyst·w. Zgodnie z uchwalonym statutem, Stowarzyszenie bňdzie r·wnieŨ 

przygotowywaĺ kampanie informacyjne i promocyjne, organizowaĺ konferencje, r·Ũnego rodzaju 

imprezy kulturalne, sportowe i turystyczne. Do celu majŃ przybliŨaĺ takŨe prowadzone szkolenia i 

kursy edukacyjne. Stowarzyszenie zapewnia takŨe wsparcie tych inicjatyw mieszkaŒc·w Ziemi 

JarociŒskiej, kt·re wpisywaĺ siň bňdŃ w realizacjň cel·w stowarzyszenia.  

 

Poza statutem, na spotkaniu zağoŨycielskim 23 grudnia, wybrano takŨe 5-osobowy komitet 

zağoŨycielski, w skğad kt·rego weszli radni rady miejskiej: Rajmund BanaszyŒski, J·zef Baumann, 

Robert KaŦmierczak, Jerzy Walczak oraz Grzegorz Wasielewski. Komitet bňdzie reprezentowağ 

Stowarzyszenie przed sŃdem rejestrowym. Dopiero po formalnym zarejestrowaniu Stowarzyszenia 

bňdŃ wybrane jego wğadze. 

 

2010-12-28 | Fundusze na historyczny projekt 

 

W poniedziağek 6 grudnia 2010r. dyrektor Banku 

Zachodniego WBK S.A. Oddziağ w Jarocinie Zbigniew 

Szymczak oraz dyrektor Biblioteki Publicznej Miasta i 

Gminy Jarocin Agnieszka Borkiewicz p odpisali umowň 

darowizny dla Biblioteki w wysokoŜci 4500 zğ. Fundusze 

zostanŃ przeznaczone na realizacjň projektu pn. śladami 

Powstania Wielkopolskiego.   

 

Biblioteka aplikowağa do programu grantowego Bank 

Ambitnej MğodzieŨy, kt·ry wspiera m.in. przedsiňwziňcia 



sğuŨŃce wzmacnianiu wiňzi mğodych ludzi z ojczyznŃ, podtrzymywaniu i pielňgnowaniu polskich 

tradycji narodowych oraz przybliŨaniu wiedzy historycznej. SpoŜr·d 417 zğoŨonych wniosk·w 

wybrano 54. Propozycja jarociŒskiej biblioteki ma na celu zwiňkszenie zainteresowania Powstaniem 

Wielkopolskim na Ziemi JarociŒskiej wŜr·d mğodzieŨy, poprzez ciekawe zajňcia biblioteczne i 

muzealne, udziağ w grze miejskiej oraz konkursach. -  Projekt rozpocznie cykl imprez zwiŃzanych z 

Powstaniem Wielkopolskim, jego promocjŃ i ocaleniem od zapomnienia przed rocznicŃ 95- lecia, 

kt·ra przypada w 2013 roku -  informuje Agnieszka Borkiewicz.   

 

Partnerem i wsp·ğorganizatorem projektu jest Muzeum Regionalne w Jarocinie oraz sp·ğka PI-JAR 

w Jarocinie. Projekt ruszy w marcu 2011 . 

 

2010-12-28 | Zmagania gimnazjalistów przed olimpiadą 

 

Polski Czerwony KrzyŨ w Jarocinie przeprowadziğ 

rejonowe eliminacje XIX Og·lnopolskiej Olimpiady 

Promocji Zdrowego Stylu ŧycia. Pierwsze miejsce zajňğa 

Monika Mikoğajczyk z Gimnazjum w Witaszycach i to ona 

bňdzie reprezentowaĺ PCK Jarocin w okrňgowym etapie 

olimpiady w Poznaniu.   

 

Udziağ w eliminacjach wziňğa mğodzieŨ szkolnych k·ğ PCK 

z dziewiňciu gimnazj·w. Uczniowie, aby wziŃĺ w nich 

udziağ musieli wiedzieĺ jak dbaĺ o zdrowie, znaĺ wartoŜci 

pokarmowe poŨywienia, o toksycznym dziağaniu dymu 

tytoniowego na rozw·j pğodu w ğonie matki, jak 

naturalnie chroniĺ siň przed chorobami, znaczeniu aktywnoŜci ruchowej dla zdrowia czğowieka oraz 

znaĺ podstawowe zasady Czerwonego KrzyŨa. Niezbňdna okazağa siň takŨe umiejňtnoŜĺ udzielania 

pierwszej pomocy.   

 

Wszyscy uczestnicy otrzymali nagrody ksiŃŨkowe oraz pamiŃtkowe dyplomy. Nagrody zostağy 

ufundowane przez ZarzŃd Rejonowy PCK w Jarocinie.  

 

Zwycięzcy eliminacji w Jarocinie:  

1.  Monika Mikołajczyk z Gimnazjum z Witaszyc   

2.  Konrad Miękus z Gimnazjum nr 3 Jarocin   

3.  Marlena Kościelna z Kotlina i  Katarzyna Pohl z ŧerkowa  

 

Udziağ w eliminacjach wziňli takŨe: Aleksandra Zandek (Gimnazjum nr1 Jarocin), Julia Roszkiewicz 

(Wilkowyja), Aneta Derwich (Gimnazjum nr 5 Jarocin), Mateusz Jakubiak (Golina), Tomasz 

J·skowiak (Niepubliczne Gimnazjum im. Tadeusza KoŜciuszki w Jarocinie). 

 

2010-12-27 | 92. rocznica wybuchu Powstania Wielkopolskiego  

 
27 grudnia  br. przypadğa 92. rocznica wybuchu Powstania Wielkopolskiego. Burmistrz Adam 

Pawlicki i starosta Mikoğaj Szymczak oddali czeŜĺ pierwszemu dow·dcy Powstania, skğadajŃc 
wieniec przy pomniku Stanisğawa Taczaka w Mieszkowie. Dzisiaj kwiaty zğoŨono takŨe przy pomniku 
PowstaŒc·w Wielkopolskich na cmentarzu parafialnym w Jarocinie.  

 



  

 

Podczas uroczystoŜci przy obu pomnikach obecna byğa Grupa Rekonstrukcyjna PowstaŒc·w 

Wielkopolskich Armii Wielkopolskiej im. gen. Stanisğawa Taczaka w Mieszkowie. Powstağa w tym 

roku organizacja za gğ·wne cele postawiğa sobie utrzymanie pamiňci o Powstaniu Wielkopolskim 

oraz o wszystkich, kt·rzy brali w nim udziağ. Organizatorami uroczystoŜci byğy zarzŃdy k·ğ 

Towarzystwa Pamiňci Powstania Wielkopolskiego 1918-1919 w Jarocinie i Mieszkowie przy 

wsp·ğpracy z Urzňdem Miejskim, Starostwem Powiatowym i 16. JarociŒskim Batalionem Remontu 

Lotnisk.  

2010-12-23 | Najlepsze w Polsce 

 

Najlepsze w Polsce -  takim godğem moŨe siň posğugiwaĺ 

przez najbliŨsze trzy lata Biblioteka Publiczna Miasta i 

Gminy Jarocin. Certyfikat Konsumenckiego Konkursu 

JakoŜci Usğug "Najlepsze w Polsce" -  "The best in Poland" 

jarociŒska ksiŃŨnica otrzymağa za kreatywnoŜĺ w 

tworzeniu atrakcyjnej oferty kulturalnej i edukacyjnej dla 

spoğeczeŒstwa.  

 

W czwartek, 9 grudnia, w Sali Czerwonej Pağacu 

DziağyŒskich w Poznaniu odbyğa siň uroczystoŜĺ 

wrňczenia certyfikat·w XIV edycji konkursu. W tej edycji 

udziağ wziňğo 21 firm usğugowych o bardzo 

zr·Ũnicowanym profilu: m.in. banki, szpitale, ciastkarnia, sanatorium, a wŜr·d nich jarociŒska 

biblioteka. Honorowym patronatem imprezň objňğa prof. Jadwiga Rotnicka, Senator Rzeczpospolitej 

Polskiej.   

 

Konsumencki Konkurs JakoŜci Usğug "Najlepsze w Polsce" jest kontynuacjŃ znanego od 1992r. 

konkursu "Dobre, bo polskie". To rodzaj plebiscytu konsumenckiego, w kt·rym o wyr·Ũnieniu 

decyduje iloŜĺ oddanych przez konsument·w gğos·w, oceniajŃcych jakoŜĺ usğug. 

 

Organizatorem przedsiňwziňcia jest Towarzystwo im. Hipolita Cegielskiego, Wielkopolskie 

Zrzeszenie Handlu i Usğug, Wielkopolska Izba RzemieŜlnicza. Patronat medialny peğniŃ: Gğos 

Wielkopolski, Radio Merkury S.A., Telewizja PoznaŒ, Europejski Magazyn Europartner. 

 

2010-12-23 | Jacek Kawalec w "społeczniaku" 

 

W ramach ŜwiŃtecznej niespodzianki dla uczni·w w 

Zespole Szk·ğ Spoğecznych w Jarocinie goŜciğ znany aktor 

i prezenter Jacek Kawalec. Artysta kojarzo ny jest gğ·wnie 

z bardzo popularnego show "Randka w ciemno", a takŨe z 

wielu r·l serialowych, jak i teatralnych. Obecnie moŨemy 



oglŃdaĺ go np. w serialu "Ranczo".  

 

Podczas spotkania aktor wykazağ siň niezwykğym poczuciem humoru i dystansem do siebie. Chňtnie 

odpowiadağ na wszystkie pytania i przytaczağ ciekawe i zabawne anegdoty z plan·w filmowych i 

desek teatru. Spotkanie ze znanŃ osobŃ byğo duŨŃ atrakcjŃ zwğaszcza dla najmğodszych uczni·w, 

kt·rzy ochoczo zadawali palŃce ich pytania i z uwagŃ sğuchali odpowiedzi. Najbardziej 

zainteresowağa ich tw·rczoŜĺ aktora poŜwiňcona dzieciom, a mianowicie dubbing film·w 

animowanych, np. kultowej postaci Muminka. Po zakoŒczonym spotkaniu aktor zğoŨyğ podpis na 

szkolnej "ścianie sğaw", pozowağ do zdjňĺ z uczniami i nauczycielami oraz rozdağ dziesiŃtki 

autograf·w. Dyrektor szkoğy Maciej Konieczny oprowadziğ r·wnieŨ goŜcia po szkole, pokazağ 

udekorowane ŜwiŃtecznie sale. Razem zajrzeli r·wnieŨ do poszczeg·lnych klas, by podejrzeĺ pilnie 

uczŃcych siň uczni·w. 

 

2010-12-22 | 15-lecie Gromu Golina 

 

Zawodnicy, trenerzy oraz zaproszeni goŜcie pojawili siň w 

motelu "Oaza" w Golinie, by wsp·lnie Ŝwiňtowaĺ 15- lecie 

najstarszego w naszej gminie klubu piğkarskiego -  Gromu 

Golina. -  Najwiňkszym sukcesem w naszej 15- letniej 

historii jest zajňcie 6. Miejsca w klasie okrňgowej w 

sezonie 2006/2007. Niestety p·Ŧniej losy klubu 

poukğadağy siň nie po naszej myŜli i musieliŜmy rozwiŃzaĺ 

druŨynň seniorskŃ, co jest z kolei najmniej przyjemnym 

wydarzeniem w dziejach Gromu -  m·wi Tomasz RaŦniak, 

prezes Gromu. W trakcie jubileuszu Janusz Gğuch z 

Okrňgowego ZwiŃzku Piğki NoŨnej w Kaliszu wyr·Ũniğ 

piğkarzy i trener·w Gromu brŃzowymi odznakami 

zwiŃzku. W ten spos·b odznaczeni zostali: Adam BaraŒski, Arkadiusz Kowalczyk, Adam Cyfert, 

Sebastian Waszkiewicz, Piotr Kowalczyk, Wojciech Tomaszewski i Lechosğaw Michalak. Obecnie klub 

prowadzi trzy druŨyny mğodzieŨowe. 2010-12-21 | Jarociniacy! Walczmy o obwodnicę! 

 

Rada Miejska w Ja rocinie negatywnie zaopiniowağa ministerialny "Program Budowy Dr·g Krajowych 

i Autostrad na lata 2011 -2015", z kt·rego wynika, Ũe po raz kolejny budowa obwodnicy Jarocina 

zostağa odsuniňta w czasie. W trwajŃcych do 27 grudnia konsultacjach spoğecznych "Programu..." 

moŨe wziŃĺ teŨ udziağ kaŨdy mieszkaniec gminy Jarocin.  

 

-  W minionych trzech latach mieszkaŒcy gminy Jarocin byli wielokrotnie zapewniani przez 

parlamentarzyst·w obecnej koalicji rzŃdzŃcej, jak i ·wczesnego ministra Rafağa GrupiŒskiego, Ũe 

rozpoczňcie w kolejnym roku budowy obwodnicy Jarocina jest przesŃdzone. Dopeğnienia miağy 

wymagaĺ jedynie kwestie procedury przygotowawczej. W zwiŃzku z tym cağkowicie niezrozumiağym 

jest dla nas projekt odsuniňcia realizacji tej inwestycji w czasie. -  podnosil i jarociŒscy rajcy podczas 

sesji 20 grudnia. W podjňtym jednogğoŜnie oŜwiadczeniu moŨemy dalej przeczytaĺ: Rada Miejska w 

Jarocinie opiniuje negatywnie Program Budowy Dr·g Krajowych na lata 2011-2015. NatňŨenie 

ruchu na drodze krajowej nr 11 i w mieŜcie Jarocinie naleŨy do najwyŨszych w kraju i jest na takim 

samym poziomie, jak w przypadku wielu zadaŒ ujňtych w zağŃcznikach 1 i 1a. Budowa obwodnicy i 

kontynuacja budowy drogi krajowej nr 11 w standardzie drogi ekspresowej sŃ kluczowe dla 

rozwoju gospodarczeg o gminy Jarocin. TakŨe zaawansowanie prac nad przygotowaniem inwestycji 

w peğni uzasadnia umieszczenie zadania "Budowa obwodnicy Jarocina S-11" na liŜcie stanowiŃcej 

zağŃcznik nr 1, czyli wŜr·d projekt·w, kt·rych realizacja zacznie siň do 2013 r. O takie 

skorygowanie projektu Programu wnosimy.   

 

OŜwiadczenie Rada Miejska zdecydowağa siň przesğaĺ nie tylko do Ministra Infrastruktury Cezarego 

Grabarczyka, ale takŨe do Premiera RzŃdu RP Donalda Tuska oraz wszystkich parlamentarzyst·w z 

okrňgu kalisko -  leszczyŒskiego. Jak zapowiadali zgodnie jarociŒscy radni, dziağania lobbujŃce na 



rzecz jak najszybszej budowy jarociŒskiej obwodnicy, nie ograniczŃ siň jedynie do wysyğania 

oŜwiadczeŒ. Jarocin jeszcze aktywniej zamierza dziağaĺ w juŨ istniejŃcym Stowarzyszeniu S-11, 

kt·re skupia miasta i gminy poğudniowej Wielkopolski zainteresowane rozbudowŃ drogi krajowej 

"11" do rangi drogi ekspresowej. Ponadto z inicjatywŃ zağoŨenia lokalnego stowarzyszenia o 

roboczej nazwie "Tak dla obwodnicy", wystŃpiğ radny Robert KaŦmierczak.  Spotkanie 

założycielskie stowarzyszenia odbędzie się w czwartek, 23 grudnia, o godz. 15.30 w 

jarocińskim ratuszu.  

 

Nie tylko gğos radnych, ale takŨe kaŨdego mieszkaŒca gminy Jarocin moŨe zwiňkszyĺ szanse na 

przywr·cenie jarociŒskiej obwodnicy do gğ·wnej listy inwestycji, kt·rych budowa zostanie 

rozpoczňta w ciŃgu najbliŨszych 3 lat. Walczmy o to wsp·lnie, biorŃc czynny udziağ w trwajŃcych do 

27 grudnia konsultacjach spoğecznych. Wystarczy swojŃ opiniň na temat "Programu..." wysğaĺ na 

jeden z adres·w mailowych pracownik·w Ministerstwa Infrastruktury: a.orlowska@mi.gov.pl lub 

eboratynska@mi.gov.pl. Uwagi i opinie moŨna takŨe wysyğaĺ na adres Ministerstwa Finans·w: 

Departament Dr·g i Autostrad, 00-928 Warszawa, ul. ChağubiŒskiego 4/6 oraz faksem: (22) 630 19 

09. Termin nadsyğania uwag upğywa 27 grudnia.  

 

2010-12-21 | 4 tys. odwiedzin tygodniowo 

 

JarociŒski aquapark zaczŃğ funkcjonowaĺ 11 listopada. W ciŃgu 

miesiŃca odwiedziğo go ponad 16 tys. os·b. -  Ta liczba pokazuje, Ũe 

budowa parku wodnej rozrywki w J arocinie byğa jak najbardziej 

uzasadniona -  uwaŨa Zbigniew Danielczyk, wiceprezes Jarocin-

Sport.   

 

-  PlanujŃc budowň parku wodnej rozrywki, ZarzŃd Jarocin Sport 

brağ pod uwagň wielkoŜĺ gminy. Dlatego obiekt skrojony zostağ na 

miarň potrzeb lokalnej spoğecznoŜci. Nie jest to jakiŜ gigantyczny 

park wodny, ale wiňkszy nie byğby potrzebny. Oferta wodnych 

atrakcji jest bardzo szeroka i na naprawdň wysokim poziomie. 

KaŨdy mieszkaniec gminy na pewno znajdzie coŜ dla siebie -  m·wiğ 

Marcin Jantas, prezes sp·ğki Jarocin -Sport przed otwarciem 

Aquaparku.   

 

Zainteresowanie jakim cieszy siň obiekt, pokazuje, Ũe inwestycja 

jest przysğowiowym "strzağem w dziesiŃtkň". Od 11 listopada, dnia otwarcia Aquaparku, do 11 

grudnia, obiekt odwiedziğo ponad 16 tys. os·b. -  Opinie sŃ bardzo pozytywne. Zar·wno jeŜli chodzi 

o atrakcje, z jakich moŨna korzystaĺ, infrastrukturň, jak i bogatŃ ofertň zajňĺ dodatkowych -  nauki 

pğywania, oswajania niemowlak·w z wodŃ, kurs·w nurkowania czy aquaareobiku -  m·wi Zbigniew 

Danielczyk. Aquapark sğuŨy przede wszystkim mieszkaŒcom powiatu. Na basenie odbywa siň nauka 

pğywania dla klas drugich szk·ğ podstawowych z gminy Jarocin, a takŨe zajňcia szk·ğki pğywackiej 

Pirania. -  ZgğaszajŃ siň do nas kolejne szkoğy. Naukň pğywania w Aquaparku rozpoczňğy juŨ dzieci ze 

szk·ğ z gminy Jaraczewo, KsiŃŨ Wlkp. oraz Dobrzyca. Od nowego semestru pojawiŃ siň u nas 

uczniowie z kolejnych plac·wek spoza gminy -  wylicza wiceprezes Jarocin -Sport.   

 

Z atrakcji jarociŒskiego Aquaparku korzystajŃ takŨe, m.in. mieszkaŒcy Kalisza, Krotoszyna czy 

Pleszewa. -  PatrzŃc na tablice rejestracyjne samochod·w w weekendy, wychodzi, Ũe wiňcej 

klient·w jest spoza gminy Jarocin. Nie dziwi mnie wcale zainteresowanie Krotoszynian, bo choĺ 

majŃ oni sw·j Aquapark, my, jeŜli chodzi o jakoŜĺ usğug i atrakcji, jesteŜmy przed nimi kilka 

dğugich krok·w, a do tego por·wnywalni cenowo -  twierdzi Danielczyk. Aquapark bňdzie 

promowany w sŃsiednich powiatach oraz Kaliszu i Ostrowie Wlkp. -  Nawet gdyby zainteresowanie 

byğo nieco mniejsze, inwestycja bňdzie siň samofinansowaĺ -  dodaje.   

 

Jak podkreŜlajŃ prezesi Jarocin-Sport, Aquapark przyczyniğ siň do wiňkszego zainteresowania 



usğugami hotelarskimi. -  Aquapark to moŨliwoŜĺ uatrakcyjnienia pobytu w naszym hotelu, ale nie 

bez znaczenia jest r·wnieŨ sala konferencyjna na okoğo 60 os·b, kt·ra znajduje siň na tym samym 

poziomie co Aquabar. WczeŜniej, mimo iŨ byğo zainteresowanie noclegami, brak kolejnej salki 

konferencyjnej uniemoŨliwiağ przyjňcie dodatkowych goŜci. W ciŃgu tych trzech tygodni dziağania 

Aquaparku i sa lki konferencyjnej przyjňliŜmy dodatkowo cztery grupy -  informuje Jantas.   

 

Do koŒca roku moŨna skorzystaĺ ze specjalnej oferty, kt·rŃ zarzŃd Jarocin Sport przygotowağ dla 

stağych bywalc·w aquaparku. W cenie 1199 zğ moŨna nabyĺ cağoroczny karnet na aquapark wraz z 

saunarium bez ograniczeŒ czasowych. Karnet ulgowy kosztuje 999 zğ. -  Zakup karnetu moŨe byĺ 

idealnym pomysğem na ŜwiŃteczny prezent, a takŨe dobrym rozwiŃzaniem dla os·b, kt·re 

regularnie korzystajŃ z atrakcji parku wodnego -  dodaje Danielczyk . 

 

2010-12-20 | Festiwal Piosenki Harcerskiej 

 

Ponad 110 harcerzy wziňğo udziağ w IX Festiwalu Piosenki Harcerskiej "Tramp", kt·ry odbyğ siň w 

ŧerkowie. -  Z roku na rok poziom jest coraz wyŨszy -  podsumowağ dziewiŃtŃ edycjň festiwalu 

Andrzej Szymczak, komendan t Hufca ZHP w Jarocinie. W imprezie wsp·ğfinansowanej gminň 

Jarocin wziňğo udziağ ponad 110 harcerzy z szeŜciu druŨyn dziağajŃcych na terenie powiatu 

jarociŒskiego. Tradycyjnie minimum 7-osobowe ekipy prezentowağy na Ũerkowskiej scenie po dwie 

piosenki har cerskie lub turystyczne.   

 

 
 

Jury, w skğad kt·rego weszli: Andrzej Szymczak, Alina Ğapaj i Beata Hendler, oceniağo dob·r 

repertuaru, wykonan ie, interpretacjň oraz opracowanie muzyczne i prezentacjň. -  Widaĺ, a przede 

wszystkim sğychaĺ, Ũe harcerze rozwijajŃ siň muzycznie. TradycyjnŃ gitarň akustycznŃ, z 

powodzeniem zastňpowano gitarŃ elektrycznŃ, pojawiğa siň sekcja rytmiczna: bas i perkusja, a 

takŨe keyboard. Jedna z druŨyn na potrzeby prezentacji piosenki "HiszpaŒskie dziewczyny", 

przygotowağa olbrzymi kartonowy statek -  m·wi Mikoğaj Ğyskawka, druŨynowy 11 DH z Kotlina. Po 

podsumowaniu punktacji nagroda gğ·wna w postaci gitary przypadğa 2 DH z Jaraczewa.   

 

Film z piosenkŃ "hiszpaŒskie dziewczyny" moŨna obejrzeĺ na youtube wpisujŃc "28 DSH Desant 

Jarocin -  HiszpaŒskie Dziewczyny".  

 

2010-12-20 | Jak rozwijać firmę przy udziale pieniędzy z UE 

 

Finansowanie przedsiňbiorstw sektora MśP w ramach 

inicjatywy Jeremie -  to temat seminarium, kt·re 

zorganizowağ JarociŒski Fundusz PorňczeŒ Kredytowych. 

W ciŃgu dwugodzinnego szkolenia przedstawiono 

moŨliwoŜci rozwoju firm z tzw. MśP, czyli mağych i 

Ŝrednich przedsiňbiorstw, przy udziale funduszy z Unii 

Europejskiej.   



 

-  PodpisaliŜmy umowň z bankiem Gospodarstwa Krajowego i rozpoczňliŜmy realizowaĺ projekt o 

wartoŜci 5 mln zğ. Dziňki dofinansowaniu w wysokoŜci 4 mln zğ w ramach inicjatywy Jeremie 

planujemy udzieliĺ 25 porňczeŒ o wartoŜci do 200 tys. zğ -  informuje Robert CieŜlak, prezes 

JarociŒskiego Funduszu PorňczeŒ Kredytowych. -  WğaŜciciele mikro-, mağych i Ŝrednich 

przedsiňbiorstw (MśP) mogŃ ubiegaĺ siň o kredyty, na kt·re bňdziemy udzielaĺ porňczeŒ, u 

naszego partnera -  Banku Sp·ğdzielczego. Zachňcam do odwiedzenia siedziby funduszu przy ul. 

KoŜciuszki, aby dowiedzieĺ siň wiňcej na temat moŨliwoŜci pozyskania Ŝrodk·w unijnych -  dodaje 

prezes gminnej sp·ğki, kt·ra specjalizuje siň w udzielaniu porňczeŒ i poŨyczek na preferencyjnych 

warunkach.   

 

Obecni na szkoleniu prelegenci przedstawiali r·wnieŨ inne, innowacyjne programy uğatwiajŃce 

dostňp do zewnňtrznych mechanizm·w finansowych. Jednym z nich jest projekt Josefin. W ramach 

projektu przedsiňbiorcy bňdŃ mogli m.in. skorzystaĺ z doradztwa i profesjonalnego coachingu z 

zakresu formalnego i merytorycznego przygotowania innowacyjnego projektu, obejmujŃcego m.in. 

przygotowanie Biznes Planu oraz Studium WykonalnoŜci, zagadnienia zwiŃzane z zarzŃdzaniem 

projektem, rozpoczňciem dziağalnoŜci na rynkach europejskich czy pozyskaĺ partnera biznesowego 

z terenu Niemiec, Szwecji, Norwegii, Estonii, Litwy i Polski. -  PrzedstawiliŜmy r·wnieŨ inicjatywň 

Jessica oraz tzw. Voucher wiedzy, czyli in strument wspierania transferu technologii. Wszystko to 

moŨe brzmieĺ nieco zagadkowo. W wielkim skr·cie sŃ to po prostu projekty, dziňki kt·rym 

mniejsze firmy mogŃ siň rozwijaĺ przy udziale Ŝrodk·w z Unii Europejskiej. Warto wiňc wziŃĺ udziağ 

w kolejnym szk oleniu. Zorganizujemy je na poczŃtku 2011 roku -  m·wi CieŜlak. 

 

2010-12-20 | Wyrok jest dla mnie zaskoczeniem 

 

-  Wyrok jest dla mnie zaskoczeniem -  tak komentuje burmistrz Jarocina Adam Pawlicki 

postanowienie SŃdu Okrňgowego w Kaliszu, jakie zapadğo 20 grudnia. Utrzymuje ono w mocy, a 

wiňc uprawomocnia, wyrok SŃdu Rejonowego w Jarocinie, jaki zapadğ w sprawie karnej 

prowadzonej przeciwko Adamowi Pawlickiemu.   

 

Sprawa karna w tzw. "wŃtku wğoskim" wszczňta zostağa w wyniku oskarŨenia ostrowskiej 

prokuratury, Prokurator zarzucağ Adamowi Pawlickiemu oszustwo oraz wykorzystanie peğnionej 

przez siebie funkcji w trakcie procesu sprzedaŨy przedstawicielom wğoskiej sp·ğki It.Eko udziağ·w 

firmy naleŨŃcej do jego mağŨonki.  

 

Sprawa byğa rozpatrywana przez SŃd Rejonowy w Jarocinie dwukrotnie. Pierwszy wyrok ogğoszony 

w marcu 2008 roku uniewinniağ burmistrza od wszystkich zarzut·w zwiŃzanych ze sprawŃ 

sprzedaŨy wğoskiemu inwestorowi firmy naleŨŃcej do Ũony wğodarza. Na skutek apelacji 

prokuratora, 13 sierpnia 2009 roku SŃd Okrňgowy w Kaliszu uchyliğ uniewinniajŃcy wyrok zapadğy 

w I instancji i SŃd Rejonowy w Jarocinie sprawŃ zajŃğ siň ponownie. Tym razem zapadğy w sprawie 

1 czerwca 2010 roku wyrok byğ inny niŨ za pierwszym razem -  Adam Pawlicki zostağ uznany za 

wsp·ğsprawcň czyn·w zarzucanych jego mağŨonce w zakresie "przeszacowania wartoŜci Ŝrodk·w 

trwağych (...), kt·re wyrzŃdziğy New-Co LPG Consulting Sp. z o o.o. [firmie naleŨŃcej do mağŨonki 

oskarŨonego -  przyp. red.] znacznŃ szkodň majŃtkowŃ". W ustnym uzasadnieniu motyw·w wyroku, 

sňdzia podkreŜlağ jednak, Ũe dziağania Adama Pawlickiego nie wypeğniajŃ znamion oszustwa. Wyrok 

oczyŜciğ takŨe z zarzut·w kierowanych wobec Adama Pawlickiego dotyczŃcych naduŨycia wğadzy 

oraz wykorzystywania sprawowanej funkcji do cel·w prywatnych.   

 

Adwokat Katarzyny i Adama Pawlickich zğoŨyğ apelacjň i sprawa zn·w wr·ciğa na wokandň SŃdu 

Okrňgowego w Kaliszu. Ten 20 grudnia wydağ decyzjň podtrzymujŃcŃ wyrok sŃdu pierwszej 

instancji, co oznacza, Ũe wyrok zapadğy 1 czerwca 2010 roku w SŃdzie Rejonowym w Jargonie, 

uprawomocniğ siň.  

 

Adam Pawlicki: Wyrok jest dla mnie duŨym zaskoczeniem. Wydawağo mi siň, Ũe sprawa musi 



trafiĺ do ponownego rozpatrzenia. Tak naprawdň zostağem skazany za rzekome dziağanie wsp·lnie z 

ŨonŃ na szkodň sp·ğki, kt·rej wğaŜcicielem byğa Ũona. Czyn taki nie byğ mi zarzucany przez 

prokuraturň w akcie oskarŨenia. Ze wszystkich innych zarzut·w prokuratury (oszustwa, dziağanie 

na szkodň gminy, wykorzystywanie funkcji burmistrza do cel·w prywatnych) zostağem oczyszczony. 

Odnoszň wraŨenie, Ũe dla prokuratury istotne byğo, aby wyrok byğ skazujŃcy bez wzglňdu na to, za 

co zostanň skazany i czy sŃd uzna stawiane mi zarzuty za zasadne. Jako bezpartyjny 

samorzŃdowiec wygrywajŃcy po raz trzeci w wyborach miağem ŜwiadomoŜĺ, Ũe naraŨam siň 

r·Ũnym, wpğywowym partiom politycznym. Nie godzŃc siň z wyrokiem, bňdň starağ siň, aby sprawň 

ponownie rozpatrzyğ SŃd NajwyŨszy i wystŃpiň z wnioskiem o skargň kasacyjnŃ.  

 

Choĺ sprawa byğa prowadzona przeciwko Adamowi Pawlickiemu jako osobie prywatnej, 

prawomocny wyrok skazujŃcy wywiera skutek na peğniony przez niego urzŃd burmistrza Jarocina. 

W myŜl ustawy o bezpoŜrednim wyborze w·jta, burmistrza i prezydenta miasta prawomocne 

skazanie urzňdujŃcego burmistrza za przestňpstwo umyŜlne Ŝcigane z oskarŨenia publicznego, 

powoduje utratň biernego prawa wyborczego i prowadzi do wygaŜniňcia mandatu.  

 

2010-12-17 | "Fantazja" wystąpiła w Warszawie 

 

Uczniowie Szkoğy Podstawowej w Ğuszczanowie 

zaprezentowali 10 grudnia w Warszawie 

boŨonarodzeniowe przestawienie "Anielskie przesğanie" 

podczas finağu Og·lnopolskiego Konkursu Teatralnego "na 

inscenizacjň wsp·ğczesnego polskiego autora". Impreza 

zostağa zorganizowana pod patronatem Macieja 

Wojtyszki, pisarza, scenarzysty, reŨysera filmowego i 

teatralnego, autora wielu ksiŃŨek dla dzieci i mğodzieŨy.  

 

Przedstawienie "Anielskie przesğanie" to efekt pracy k·ğka 

teatra lnego "Fantazja", w kt·rym siğ aktorskich pr·bujŃ 

uczniowie klas 4, 5 i 6 podstaw·wki w Ğuszczanowie pod 

kierunkiem polonistki Krystyny Kağmuckiej. -  To dla nas wielkie wyr·Ũnienie, Ũe byliŜmy finalistami 

og·lnopolskiego konkursu i mogliŜmy reprezentowaĺ nasz region -  podkreŜla Krystyna Kağmucka. 

To nie pierwsze wyr·Ũnienie, kt·re zdobyli uczniowie, wystawiajŃc "Anielskie przedstawienie". W 

zeszğorocznym Gminnym Konkursie BoŨonarodzeniowym przyniosğo im pierwsze miejsce. Natomiast 

w marcu tego roku podczas Og·lnopolskiego PrzeglŃdu Tw·rczoŜci Teatralnej "MASKA 2010" w 

Psarach Polskich zajňli drugie miejsce w kategorii klas IV-VI oraz pierwsze miejsce za najlepszŃ 

scenografiň i kostiumy do tego przedstawienia. UrzŃd Miejski w Jarocinie sfinansowağ koszty 

podr·Ũy uczni·w, zwiŃzane z wyjazdem do Warszawy.  

 

2010-12-17 | Świąteczna uroczystość w "Stokrotce" 

 

W Publicznym Przedszkolu nr 1 "Stokrotka" w Jarocinie 

16 grudnia odbyğo siň spotkanie gwiazdkowe. Dzieci z 

oddziağu Maczki przedstawiğy program artystyczny 

przygotowany pod kierunkiem wychowawczyni Iwony 

Marciniak. W trakcie wystňpu przedszkolaki Ŝpiewağy 

kolňdy i pastorağki. Nie zabrakğo r·wnieŨ wierszy i 

element·w tanecznych. W uroczystoŜci wziňli udziağ 

rodzice trzylatk·w, kt·rzy miğo spňdzili czas przy sğodkim 

poczňstunku.  



 

2010-12-17 | Przedświąteczne zmagania podstawówek 
 
JuŨ po raz 18 odbyğ siň Gminny Konkurs BoŨonarodzeniowy dla uczni·w szk·ğ podstawowych oraz 
gimnazj·w. Honorowy patronat nad imprezŃ objŃğ Burmistrz Jarocina. Reprezentacje siedmiu szk·ğ 
podstawowych z terenu gminy Jarocin rywalizowağy ze sobŃ 15 grudnia w JarociŒskim OŜrodku 
Kultury.   

 

  

 
Uczniowie "podstaw·wek" zmierzyli siň w dw·ch kategoriach. W pierwszej przedstawili widowisko 

teatralno -muzyczne, obrazujŃce Wigiliň wybranego regionu. KaŨde z przestawieŒ w inny spos·b 
pokazağo tradycje tego wyjŃtkowego dnia. Szczeg·lnie ciekawy pomysğ przedstawili uczniowie z 
Wilkowyi, pokazujŃc wigilijna wieczerzň na tle powstania wielkopolskiego. Poza tym na scenie nie 
zabrakğo g·rali, anioğ·w, choinki i tradycyjnego skğadania ŨyczeŒ oraz ğamania siň opğatkiem. DrugŃ 
kategoriŃ, kt·rŃ oceniğa komisja konkursowa, byğa szopka boŨonarodzeniowa. Uczniowie 
przygotowali je wczeŜniej w szkoğach pod kierunkiem nauczycieli.  

 

  

 

W konkursie wziňğo udziağ siedem szk·ğ: SP nr 2 w Jarocinie, SP nr 4 w Jarocinie, SP nr 5 w 

Jarocinie, SP w Poatrzycy, SP w Wilkowyi oraz SP w Siedleminie oraz SP w Witaszycach. Zwyciňzcy 

w nagrodň pojadŃ do teatru. Wszyscy uczestnicy konkursu p·jdŃ do kina. Fundatorem nagr·d jest 

UrzŃd Miejski w Jarocinie. Przypominamy, Ũe przedŜwiŃtecznŃ rywalizacjň artystycznŃ rozpoczňli 10 

grudnia gimnazjaliŜci. W tej kategorii najlepsi okazali siň reprezentanci Gimnazjum nr 1 w 

Jarocinie. Drugie miejsce wywalczyli uczn iowie z Potarzycy, a trzecie reprezentanci plac·wki w 

Wilkowyi. Organizatorem 18. edycji Gminnego Konkursu BoŨonarodzeniowego byğ UrzŃd Miejski w 

Jarocinie, JarociŒski OŜrodek Kultury, Niepubliczna Szkoğa Podstawowa w Ğuszczanowie oraz 

Gimnazjum im. Zjedno czonej Europy w Witaszycach.   

 

Laureaci w kategorii widowisko teatralno-muzyczne:  

1. SP w Potarzycy   

2. SP nr 4 w Jarocinie   

3. SP w Siedleminie   

 



Laureaci w kategorii szopka bożonarodzeniowa:  

1. SP Siedlemin   

2. SP w Wilkowyi   

3. SP w Witaszycach  

 

2010-12-17 | Najlepsza strona o odpadach 

 

Strona internetowa Zakğadu Gospodarki Odpadami w 

Jarocinie zostağa wyr·Ũniona w konkursie na 

najciekawszŃ witrynň WWW poŜwiňconŃ odpadom. 

Konkurs zorganizowağa fundacja "Zielona Akcja". -  Nasi 

klienci znajdŃ na stronie wszystkie niezbňdne informacje, 

m.in. te dot. zasad wywozu czy skğadowania odpad·w, 

akty prawne, druki dokument·w, a takŨe sporŃ dawkň 

wiedzy zwiŃzanej z ekologiŃ i gospodarkŃ odpadami. 

Komisja konkursowa zwr·ciğa r·wnieŨ uwagň na 

czytelnoŜĺ strony oraz prostŃ nawigacjň -  wylicza Mariusz 

Mağynicz, prezes ZGO zapraszajŃc do odwiedzenia 

witryny. Adres to:  www.zgo-jarocin.pl  

 

Wrňczenie nagr·d odbyğo siň w Urzňdzie Wojew·dzkim 

we Wrocğawiu podczas V DolnoŜlŃskiej Konferencji 

realizowanej pod patronatem Marszağka Wojew·dztwa 

DolnoŜlŃskiego pod nazwŃ "Selektywna zbi·rka odpad·w 

opakowaniowych i biodegradowalnych w gminie -  wyniki i kierunki rozwiŃzaŒ".  

 

2010-12-17 | Galeria Kasztanowa 

 

Od 6 grudnia hala targowa nosi nazwň "Galeria 

Kasztanowa". Komisja konkursowa wybrağa jŃ spoŜr·d 

blisko 100 propozycji. AutorkŃ nazwy "Galeria 

Kasztanowa" jest pani Magdalen a Sobecka. Konkursowe 

jury, w skğad kt·rego weszli przedstawiciele handlowc·w: 

Paweğ Pyzik i Izabela Stawicka oraz pracownik ZUK, 

Ryszard Bğaszczyk nagrodziğo laureatkň bonem o wartoŜci 

tysiŃca zğotych do zrealizowania w sklepach znajdujŃcych 

siň w "Galerii Kasztanowa". -  Konkurs cieszyğ siň sporym 

powodzeniem. Okoğo 30% propozycji byğo zwiŃzanych ze 

sğowem "Kasztanowa". Nowa nazwa od razu przypadğa mi 

do gustu. JuŨ niebawem stosowny napis ozdobi budynek 

znajdujŃcy siň w centrum miejskiego targowiska -  m·wi Jerzy Pluta, prezes ZUK. -  Nasza zabawa 

spowodowağa wzrost zainteresowania halŃ targowŃ i na tej jednej akcji nie zamierzamy poprzestaĺ. 

Bňdziemy organizowaĺ w przyszğoŜci kolejne akcje marketingowe -  dodaje.   

 

Przypomnijmy, Ũe aby wziŃĺ udziağ w konkursie, wystarczyğo dokonaĺ zakup·w w hali targowej za 

minimum 50 zğ i wypeğniĺ kupon ze swojŃ propozycjŃ nazwy. W zabawie moŨna byğo r·wnieŨ 

wygraĺ skuter, kt·ry po losowaniu trafiğ w rňce Teresy Liberek. Warunkiem zwyciňstwa, byğa 

obecnoŜĺ 6 grudnia podczas losowania. W tym przypadku powiedzenie "do trzech razy sztuka" siň 

nie sprawdziğo i dopiero za czwartym razem udağo siň wyğoniĺ zwyciňzcň. 

 

http://www.zgo-jarocin.pl/


2010-12-16 | 4,7 mln na termomodernizacje 

 

DzisiejszŃ decyzjŃ ZarzŃdu Wojew·dztwa Wielkopolskiego gmina Jarocin uzyskağa unijne 

dofinansowanie na realizacjň projektu Termomodernizacje budynk·w uŨytecznoŜci publicznej w 

gminie Jarocin. Kwota 4,7 mln zğotych czňŜciowo przeznaczona zostanie na remont szeŜciu 

budynk·w. Tym samym do koŒca roku 2011 wszystkie budynki oŜwiatowe z terenu gminy Jarocin, 

kt·re tego wymagajŃ, zostanŃ poddane termomodernizacji. Pozostağe Ŝrodki bňdŃ stanowiğy 

refundacjň koszt·w, jakie gmina poniosğa na tego typu inwestycje w latach 2007-2010. 

Przeprowadzone w ramach projektu inwestycje zabezpieczŃ obecnŃ infrastrukturň budynk·w przed 

dziağaniem warunk·w atmosferycznych. W niemal wszystkich obiektach zostanie takŨe wymieniona 

zuŨyta stolarka okienna i drzwiowa.  

 

Gğ·wnym celem przeprowadzonych termomodernizacji jest obniŨenie koszt·w ogrzewania. Dziňki 

realizacji projektu znacznie obniŨy siň zapotrzebowanie na energiň cieplnŃ. Na zrealizowanych juŨ 

inwestycjach oszczňdnoŜĺ finansowa to kwota ponad 270 tys. zğotych rocznie. W przypadku 

budynk·w na kt·rych nie dokonano jeszcze termomodernizacji oszczňdnoŜci oszacowano zgodnie z 

audytami energetycznymi. Tutaj kwotň oszacowano na ponad 170 tys. w skali roku. ĞŃcznie daje to 

ponad 440 tys. MoŨna zatem wyliczyĺ, Ũe wkğad wğasny gminy w realizacjň projektu zwr·ci siň 

bardzo szybko, bo juŨ w ciŃgu dw·ch lat. 4 732 111,79 zğotych, jakie gmina pozyskağa z 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007 -2013, stanowi 85% wartoŜci 

projektu. Wkğad wğasny gminy to 835 tysiňcy zğotych. Wniosek o unijne dofinansowanie 

przygotowağa gminna sp·ğka JarociŒski Fundusz PorňczeŒ Kredytowych.  

 

Inwestycje zrealizowane w latach 2007-2010: Publiczne Przedszkole nr 1 w Jarocinie, 

Publiczne Przedszkole nr 2 w Jarocinie, Publiczne Przedszkole nr 6 w Jarocinie, Szkoğa Podstawowa 

w Golinie, Niepubliczne Przedszkole w Gol inie, Niepubliczny Zesp·ğ Szk·ğ w Siedleminie, JarociŒski 

OŜrodek Kultury.  

 

Budynki, które w 2011 roku zostaną poddane termomodernizacji: Szkoğa Podstawowa w 

Mieszkowie, Publiczne Przedszkole w Witaszycach, Publiczne Przedszkole w Mieszkowie, Warsztaty 

Terapii Zajňciowej, Zesp·ğ Szkolno-Przedszkolny w Roszkowie, kotğownia w budynku Zespoğu Szk·ğ 

nr 3 w Jarocini e 

 

2010-12-14 | Gmina kupiła, Spółdzielnia i JTBS sprzątają 

 

"Gmina postawiğa Ŝliczne pojemniki na psie odchody i bardzo 

dobrze, ale teraz wypadağoby je opr·Ũniaĺ" -  zauwaŨa jeden z 

mieszkaŒc·w Jarocina. PoniŨej wyjaŜniamy, kto jest odpowiedzialny 

za tň czynnoŜĺ.  

 

WuCePsinki -  specjal ne kosze na psie nieczystoŜci -  pojawiğy siň na 

jarociŒskich osiedlach na poczŃtku listopada. Zakupiğa je gmina 

Jarocin, aby w ten spos·b zachňciĺ wğaŜcicieli do sprzŃtania po 

swoich pupilach. W ramach akcji zakupiono 26 pojemnik·w w 

ksztağcie dalmatyŒczyka oraz 4 tys. jednorazowych zestaw·w 

higienicznych skğadajŃcych siň z papierowej torebki oraz ğopatki, za 

pomocŃ kt·rych moŨna posprzŃtaĺ psie odchody. Koszt akcji, czyli 

zakup pojemnik·w i zastaw·w higienicznych, wyni·sğ ponad 11 tys. 

zğ i zostağ w cağoŜci sfinansowany przez UrzŃd Miejski w Jarocinie.  

 

Zakupione przez gminň WuCePsinki rozmieszczone zostağy przez 

JarociŒskie Towarzystwo Budownictwa Spoğecznego oraz Sp·ğdzielniň MieszkaniowŃ Lokatorsko-

WğasnoŜciowŃ m.in. na Osiedlu 1000-lecia, Osiedlu KoŜciuszki, Osiedlu Rzeczpospolitej oraz przy ul. 

Wrocğawskiej. Wsp·ğpraca pomiňdzy gminŃ Jarocin a JTBS-em i Sp·ğdzielniŃ w sprawie psich toalet 



jest uregulowana specjalnym porozumieniem. Zgodnie z jego postanowieniami, dbanie o 

WuCePsinki to juŨ zadanie Sp·ğdzielni i JTBS -u. To wğaŜnie te podmioty zobowiŃzane sŃ 

utrzymywaĺ pojemniki w dobrym stanie, dokonywaĺ ich konserwacji, bieŨŃcych napraw i remont·w 

oraz ubezpieczenia. Po obowiŃzk·w Sp·ğdzielni i JTBS naleŨy teŨ opr·Ũnianie pojemnik·w, co 

powinny wykonywaĺ dwa razy w miesiŃcu. Nie wolno teŨ dopuszczaĺ do przepeğnienia pojemnik·w. 

 

2010-12-13 | Rocznica stanu wojennego 

 

29. rocznicň wprowadzenia stanu wojennego w Polsce 

upamiňtnili w Jarocinie przedstawiciele wğadz 

samorzŃdowych. Kwiaty pod pomnikiem SolidarnoŜci 

zğoŨyli: Zastňpca burmistrza Witosğaw Gibasiewicz, 

PrzewodniczŃcy Rady Miejskiej w Jarocinie Marek 

Tobolski oraz Starosta Mikoğaj Szymczak. W kr·tkiej 

uroczystoŜci udziağ wziňli r·wnieŨ przedstawiciele 

organizacji i zwiŃzk·w kombatanckich.  

 

 

 

2010-12-13 | Jarocin w świątecznej iluminacji 

 

Zakğad Usğug Komunalnych ozdobiğ juŨ Jarocin ŜwiŃtecznymi 

iluminacjami. W tym roku choinka w centrum ma jeszcze wiňcej 

lampek, a dekoracje  rozŜwietlajŃ m.in. ul. PoznaŒskŃ i Wojska 

Polskiego.   

 

-  Kiedy pod koniec 2009r. zaczňliŜmy siň zajmowaĺ oŜwietleniem 

drogowym i ulicznym oraz ozdobnymi iluminacjami, zağoŨyliŜmy, Ũe 

kaŨdego roku na Ŝwiňta bňdziemy dokğadaĺ kolejne Ŝwietlne 

elementy -  m·wi Jerzy Pluta, prezes Zakğadu Usğug Komunalnych. -  

W ubiegğym roku ozdobne iluminacje pojawiğy siň na ul. 

Wrocğawskiej, Ŝw. Ducha oraz śr·dmiejskiej. W tym, ŜwiŃteczne 

oŜwietlenie pojawiğo siň na cağej dğugoŜci ul. PoznaŒskiej i Ŝw. 

Ducha -  dodaje.   

 

Jarocin w ŜwiŃtecznej iluminacji wyglŃda wiňc bardzo okazale -  

kilkadziesiŃt kurtyn Ŝwietlnych na choince w centrum miasta, 

trzykolorowe girlandy na drzewkach dookoğa ratusza oraz dekoracje latarniowe w Ŝr·dmieŜciu oraz 

na latarniach ulokowanych wzdğuŨ gğ·wnych ulic miasta. świetlne Ũyczenia "Wesoğych ŜwiŃt" 

zwracajŃ natomiast uwagň wjeŨdŨajŃcych do Jarocina od strony Poznania, Kalisza, Wrocğawia oraz 

Leszna. -  MoŨna powiedzieĺ, Ũe jeŜli chodzi o oŜwietlenie, to jesteŜmy gotowi do ŜwiŃt -  m·wi 

prezes ZUK. Warto podkreŜliĺ, Ũe gminna sp·ğka systematycznie wymienia starŃ "Ũar·wkowŃ" 

technologiň na oŜwietlenie LED, kt·re jest ekologiczne i ekonomiczne. 

 

2010-12-13 | Gminny Konkurs Bożonarodzeniowy 
 

JuŨ po raz 18 zorganizowany zostağ Gminny Konkurs BoŨonarodzeniowy dla uczni·w szk·ğ 
podstawowych oraz gimnazj·w. Honorowy patronat nad imprezŃ objŃğ Burmistrz Jarocina. 
PrzedŜwiŃtecznŃ rywalizacjň artystycznŃ rozpoczňli 10 grudnia gimnazjaliŜci. W tej kategorii 
najlepsi okazali siň reprezentanci Gimnazjum nr 1 w Jarocinie. Drugie miejsce wywalczyli uczniowie 



z Potarzycy, a trzecie reprezentanci plac·wki w Wilkowyi.  

 

  

 

Hasğem przewodnim konkursu byğo "BoŨe Narodzenie w pieŜni i sğowie". Uczniowie gimnazj·w 
zmierzyli siň w trzech konkurencjach. W konkursie wiedzowym uczniowie musieli wykazaĺ siň 
wiedzŃ, dotyczŃcŃ zwyczaj·w ŜwiŃt BoŨego Narodzenia w Polsce i Europie. Konkurs plastyczny 

polegağ na wykonaniu kartki ŜwiŃtecznej. OstatniŃ czňŜciŃ konkursu byğy przedstawienia, w kt·rym 
mğodzieŨ pokazağa interpretacjň kolňd, pastorağek, wierszy i innych tekst·w poetyckich, zwiŃzanych 
z historiŃ BoŨego Narodzenia. Tego dnia na nowej scenie JOK-u dominowağy anioğy, pasterze i 
Ŝwiňta rodzina, jednak nie zabrakğo i diabğ·w. W trakcie konkursu mogliŜmy zobaczyĺ szeŜĺ 

wystŃpieŒ w wykonaniu uczni·w Gimnazjum nr 1 w Jarocinie, Gimnazjum nr 3 w Jarocinie, 
Gimnazjum nr 5 w Jarocinie, Niepublicznego Gimnazjum im. Tadeusza KoŜciuszki w Jarocinie, 
Gimnazjum w Potarzycy oraz Gimnazjum w Wilkowyi. Zwyciňzcy, czyli uczniowie Gimnazjum nr 1 w 
Jarocinie w nagrodň pojadŃ do teatru. Ta szkoğa bňdzie organizatorem konkursu w przyszğym roku. 
Dla wszystkich uczestnik·w zostanie zorganizowane wsp·lne wyjŜcie do kina.  

 

  

 

Reprezentacje uczni·w szk·ğ podstawowych bňdŃ rywalizowağy ze sobŃ 15 grudnia w JarociŒskim 

OŜrodku Kultury. Uczniowie "podstaw·wek" zmierzŃ siň w dw·ch etapach. W pierwszej czňŜci 

przedstawiŃ widowisko teatralno-muzyc zne przedstawiajŃce Wigiliň wybranego regionu. W drugiej 

natomiast zostanŃ ocenione przestrzenne szopki boŨonarodzeniowe wykonane przez zgğoszonych 

uczestnik·w.  

 

Organizatorem 18. edycji Gminnego Konkursu BoŨonarodzeniowego jest UrzŃd Miejski w Jarocinie, 

JarociŒski OŜrodek Kultury, Niepubliczna Szkoğa Podstawowa w Ğuszczanowie oraz Gimnazjum im. 

Zjednoczonej Europy w Witaszycach.  

 

2010-12-09 | Adam Pawlicki złożył ślubowanie 

 

Adam Pawlicki, kt·ry wygrağ wybory na burmistrza 

Jarocina, zğoŨyğ Ŝlubowanie i tym samym oficjalnie zostağ 

wğodarzem miasta. UroczystoŜĺ odbyğa siň 8 grudnia 



podczas nadzwyczajnej se sji Rady Miejskiej. W wygğoszonym expose Adam Pawlicki podkreŜliğ 

priorytety, jakie bňdŃ przyŜwiecaĺ jego trzeciej juŨ z rzňdu kadencji.  

 

Najpilniejsze zadania na najbliŨsze 4 lata to dziağania sprzyjajŃce tworzeniu nowych miejsc pracy, 

w tym dozbrojenie strefy inwestycyjnej i inicjowanie nowych dziağalnoŜci gospodarczych przy 

wsparciu JarociŒskiego Funduszu PorňczeŒ Kredytowych. -  Gmina ma stwarzaĺ dobre warunki do 

tworzenia miejsc pracy przez sektor prywatny i pozarzŃdowy -  podkreŜlağ w swoim wystŃpieniu 

Adam Pawlicki. Zapowiedziağ teŨ zmiany w sektorze sp·ğek komunalnych, zaznaczajŃc, Ũe kapitağ 

gminy zamroŨony w sektorze komunalnym moŨe byĺ wykorzystywany do dalszego rozwoju gminy. 

Jasno burmistrz postawiğ sprawň podatk·w. -  Proszň nie oczekiwaĺ, Ũe zğoŨň propozycjň ulg 

podatkowych w gminie Jarocin. Te daje paŒstwo dla inwestujŃcych w specjalnej strefie 

ekonomicznej. Natomiast podatki lokalne powinni pğaciĺ wszyscy, w tej samej wysokoŜci. 

WysokoŜci, kt·ra nie hamuje rozwoju gospodarczego. Takie stawki obowiŃzujŃ w gminie Jarocin -  

podkreŜlağ Adam Pawlicki.  

 

Z kolei oczekiwania inwestycyjne w Jarocinie skupiajŃ siň 

przede wszystkim n a drogach. Jak zaznaczağ burmistrz, 

kluczowym problemem Jarocina jest brak obwodnicy. -  

Nasze paŒstwo przeŨywa potňŨny kryzys finans·w 

publicznych. Kwestie procedury uruchamiajŃcej budowň 

obwodnicy to jedno, ale duŨo powaŨniejszym problemem 

jest brak Ŝrodk·w na realizacjň tego typu przedsiňwziňĺ. 

(...) powinniŜmy uğatwiĺ jarociniakom komunikacjň w 

zakresie, jaki jest zaleŨny od nas. Dlatego moja 

propozycja budowy ğŃcznik·w, zwanych by passami czy 

mağymi obwodnicami. Proszň sprawdziĺ, jak znakomicie 

siň to sprawdza na odcinku ulica Batorego ulica Glinki. -  

m·wiğ Pawlicki, dodajŃc, Ũe kolejny kierunek inwestowania w nowŃ infrastrukturň drogowŃ to drogi 

osiedlowe. KolejnŃ kwestiŃ, kt·ra poruszyğ Adam Pawlicki w swoim expose byğa oŜwiata, w kt·rŃ 

gmina Jarocin w  ostatnich 8 latach zainwestowağa najwiňcej. -  Efekty sŃ widoczne i nie kwestionujŃ 

ich nawet moi najwiňksi przeciwnicy. ZbudowaliŜmy potencjağ, kt·ry musi byĺ dobrze 

wykorzystany. A tak nie dzieje siň w kaŨdej szkole. -  zaznaczağ burmistrz, zapowiadajŃc pomoc 

przede wszystkim dla tych szk·ğ, kt·re, zgodnie z systemem mierzenia wynik·w nauczania w 

oparciu o tzw. EdukacyjnŃ WartoŜĺ DodanŃ, naleŨŃ do kategorii "szk·ğ wymagajŃcych wsparcia" i 

nie potrafiŃ zahamowaĺ tej negatywnej tendencji.  

 

Wğodarz przypomniağ, Ũe Jarocin uzyskağ w ostatnim roku tytuğy lidera zarzŃdzania oŜwiatŃ i za 

wsp·ğpracň z organizacjami pozarzŃdowymi. -  Mamy sprawdzone rozwiŃzania, kt·re przynoszŃ 

dobre efekty, sprzyjajŃ racjonalnemu wydawaniu pieniňdzy publicznych. Obecnie prawie 10 % 

budŨetu wydajemy poprzez dotacje dla organizacji pozarzŃdowych. Chciağbym, aby w najbliŨszych 

latach ten trend siň jeszcze pogğňbiğ. Naszym celem powinno byĺ, aby za 4 lata daĺ 

stowarzyszeniom 20% budŨetu -  tak aby lepiej i efektywniej od jednostek gminny ch wykonağy 

zadania zapisane w ustawie o samorzŃdzie gminnym.  

 

Tym samym Adam Pawlicki zapowiedziağ kontynuacjň polityki angaŨowania mieszkaŒc·w w 

zarzŃdzanie gminŃ. -  Nie b·jmy siň angaŨowaĺ mieszkaŒc·w w zarzŃdzanie gminŃ, nie obawiajmy 

siň oddawania im wğadzy. Reformň decentralizacyjnŃ zahamowano w Warszawie, ogranicza siň 

samorzŃdy, zawraca reformy polskiego samorzŃdu. Ale my moŨemy kontynuowaĺ tň reformň w 

granicach naszej gminy. Jarocin free -wolne miasto to nie frywolne miasto, ale miasto, w kt·rym 

stworzyliŜmy pola do swobodnego realizowania pomysğ·w i pasji obywateli. Wierzň, Ũe za 4 lata te 

pola wolnoŜci bňdŃ znacznie wiňksze. Jestem przekonany, Ũe ja -  jako burmistrz i paŒstwo -  jako 

radni, pozwolimy dalej uwalniaĺ pozytywnŃ energiň naszych mieszkaŒc·w -  zakoŒczyğ swoje 

wystŃpienie Adam Pawlicki. 

 



2010-12-09 | 8 tysięcy dla schroniska 

 

Stowarzyszenie Rodzina -Szkoğa-Gmina z Roszkowa 

zostağo docenione za prowadzenie schroniska 

mğodzieŨowego, otrzymujŃc nagrodň specjalnŃ w 

konkursie na najlepszy obie kt turystyki na obszarach 

wiejskich w Wielkopolsce. Do czwartej edycji konkursu 

zgğoszone zostağy 43 obiekty z Wielkopolski. Rozdanie 

nagr·d nastŃpiğo 26 listopada w czasie trwania targ·w 

PolEko w Poznaniu. Laureaci otrzymali nagrody i 

wyr·Ũnienia z rŃk Arkadiusza Bğochowiaka, czğonka 

ZarzŃdu Wojew·dztwa Wielkopolskiego.  

 

-  Dla stowarzyszenia jest to ogromny sukces. Cieszymy 

siň, Ũe po czterech latach od rozpoczňcia dziağalnoŜci, zostaliŜmy zauwaŨeni i docenieni -  podkreŜla 

Halina Ulke, skarbnik stowarzysz enia w Roszkowie. Organizacja otrzymağa nagrodň finansowŃ w 

wysokoŜci 8 tys. zğotych. Na co zostanie przeznaczona nagroda? -  Jeszcze nie okreŜliliŜmy 

dokğadnie na co przeznaczymy tŃ nagrodň. Potrzeby zawsze byğy i bňdŃ, wiňc te Ŝrodki pewnoŜciŃ 

zostanŃ dobrze wykorzystane -  informuje pani skarbnik. Schronisko w Roszakowie posiada 42 

miejsca noclegowe w pokojach 2 - , 4 - , 5 -  i 6 -osobowych z dostňpem do kuchni i jadalni. DuŨŃ 

zaletŃ obiektu jest poğoŨenie w pobliŨu lasu i zbiornika wodnego, co sprzyja rekreacji i 

wypoczynkowi. Warto podkreŜliĺ, Ũe przy obiekcie znajduje siň plac zabaw i kompleks sportowy, 

obejmujŃcy peğnowymiarowe boisko trawiaste, boisko do gry w koszyk·wkň, siatk·wkň oraz bieŨniň 

tartanowŃ.  

 

Schronisko zostağo zgğoszone do udziağu w konkursie przez UrzŃd Miejski w Jarocinie w kategorii 

obiekt bazy noclegowej o charakterze wiejskim. Gğ·wnym celem czwartej juŨ edycji konkursu, 

kt·ry zostağ zorganizowany przez UrzŃd Marszağkowski Wojew·dztwa Wielkopolskiego, jest 

promowanie wiejskich miejsc wypoc zynku oraz motywowanie ich wğaŜcicieli do podnoszenia 

standardu usğug i poszerzania zakresu oferty.  

 

Na zdjęciu:  

Zwyciňzcy konkursu we wszystkich kategoriach (za: www.wielkopolska.travel )  

 

2010-12-08 | Nominacje z jarocińskimi akcentami 

 

Wczoraj zostağy ogğoszone nominacje 18. juŨ edycji Paszport·w Polityki w kategorii muzyka 

powaŨna. WŜr·d nominowanych do tej prestiŨowej nagrody znaleŦli siň Ewelina Pietrowiak i Ğukasz 

Kuropaczewski. Obydwo je sŃ zwiŃzani z Jarocinem.  

 

"Za umiejňtnoŜĺ tworzenia nowoczesnego teatru muzycznego z poszanowaniem oraz tw·rczym 

rozwiniňciem idei kompozytora. A przede wszystkim za szacunek i chňĺ pracy nad utworami 

polskimi." -  tak uzasadniğ kandydaturň Eweliny Pietrowiak Jacek MarczyŒski, krytyk muzyczny 

Rzeczpospolitej. Mğoda reŨyserka i scenografka przez wiele lat zwiŃzana byğa z Jarocinem. Tutaj 

uczňszczağa do Szkoğy Podstawowej nr 5 i jarociŒskiego "og·lniaka". Jest absolwentkŃ wydziağu 

reŨyserii warszawskiej Akademii Teatralnej oraz studentkŃ Podyplomowych Studi·w Wokalnych na 

Uniwersytecie Muzycznym Fryderyka Chopina w Warszawie. Zadebiutowağa w 2006 roku 

"Pokoj·wkami" Geneta w warszawskim Teatrze Ateneum. Na tej scenie zrealizowağa takŨe "Trash 

Story albo sztu kň niepamiňci" Magdaleny Fertacz. Jarociniacy mogli zobaczyĺ tň sztukň 19 listopada 

w JarociŒskim OŜrodku Kultury. W teatrze operowym Ewelina Pietrowiak zadebiutowağa dwa lata 

p·Ŧniej, realizujŃc sztukň "Jutro" Tadeusza Bairda. W swoim orobku ma takŨe przygotowanie 

reŨyserii i scenografii "Halki".  

 

Ğukasz Kuropaczewski, jeden z najwybitniejszych polskich gitarzyst·w klasycznych, do Paszportu 

http://www.wielkopolska.travel/


Polityki nominowany byğ juŨ dwukrotnie. "Trudno sobie wyobraziĺ piňkniejszŃ karierň. Do Ŝwiata 

gitarzyst·w wkroczyğ przebojem i pozostağ w nim na dobre" -  twierdzi Jacek Hawryluk, krytyk 

muzyczny. PochodzŃcy ze Sğupcy w Wielkopolsce muzyk koncertuje na cağym Ŝwiecie, prowadzi 

takŨe kursy mistrzowskie w r·Ũnych krajach Europy i w Stanach Zjednoczonych. Jest dyrektorem 

artystycznym festiwalu Polska Akademia Gitary, kt·ry dwukrotnie goŜciğ w Jarocinie. Gry Ğukasza 

Kuropaczewskiego w Jarocinie mogliŜmy posğuchaĺ juŨ kilkakrotnie zar·wno w ramach PAG jak i 

Festiwalu Muzyki Organowej i Kameralnej. Na swoim koncie gitarzysta ma  wiele prestiŨowych 

nagr·d i wyr·ŨnieŒ, m. in. Grand Prix na konkursie w GdaŒsku, III nagrodň na Miňdzynarodowym 

Konkursie IndywidualnoŜci Muzycznych im. Aleksandra Tansmana w Ğodzi czy nagrodň Eurotalent 

przyznana przez Telewizjň PolskŃ.  

 

Wraz z EwelinŃ Pietrowiak i Ğukaszem Kuropaczewskim do Paszport·w Polityki w kategorii muzyka 

powaŨna nominowana jest takŨe pochodzŃca z Radomia sporanistka Wioletta Chodowicz. Paszporty 

przyznawane sŃ od 1993 roku w szeŜciu kategoriach: film, literatura, teatr, sztuki wizualne, 

muzyka powaŨna oraz muzyka popularna. Kandydat·w do nagrody zgğaszajŃ wybitni krytycy prasy, 

radia i telewizji. W kaŨdej z kategorii dziesiňciu krytyk·w proponuje po trzy kandydatury z 

uzasadnieniem. Trzy osoby w kaŨdej dziedzinie, kt·re dostağy najwiňcej wskazaŒ, otrzymujŃ 

oficjalne nominacje Polityki. Ostatecznego rozstrzygniňcia dokonuje kapituğa redakcyjna tygodnika. 

Nazwiska zwyciňzc·w 18 edycji zostanŃ ogğoszone podczas gali w Teatrze Wielkim 18 stycznia. 

Laureaci, opr·cz symbolicznego paszportu z wpisem: znaki szczeg·lne -  talent, otrzymajŃ nagrodň 

finansowŃ w wysokoŜci 10 tys. zğ.  

 

2010-12-07 | Konkurs na najbardziej innowacyjny projekt organizacji pozarządowej 

 

Burmistrz Jarocina ogğosiğ konkurs na najbardziej innowacyjny projekt organizacji pozarzŃdowej. 

NagrodŃ sŃ 2 laptopy, zdobyte w konkursie Lider zarzŃdzania w samorzŃdzie. W komisji 

konkursowej zasiŃdŃ tylko przedstawiciele organizacji -  czğonkowie zespoğ·w konsultacyjnych. 

Termin skğadania zgğoszeŒ mija dopiero 31 stycznia 2011r., ale najwyŨszy czas na tworzenie i 

pisanie innowacyjnych projekt·w!  

 

2010-12-07 | Kreatywna szkoł@ na targach 

 

MoŨliwoŜci wykorzystania mobilnych pracowni 

komputerowych na Miňdzynarodowych Targach 

PoznaŒskich Gmina 2010, kt·re odbyğy siň pod koniec 

listopada, prezentowali uczniowie Szkoğy Podstawowej na 

2 w Jarocinie. Reprezentanci naszej gminy zostali 

zaproszeni przez firmň NTT. Byğa to doskonağa okazja do 

promocji nowatorskiego samorzŃdowego projektu 

"Jarocin -  kreatywna szkoğ@".  

 

Uczniowie "dw·jki" wziňli udziağ w pokazowej lekcji 

jňzyka angielskiego, przeprowadzonej przez Andrzeja 

Grzybowskiego, koordyn atora jarociŒskiego projektu. 

DodatkowŃ atrakcjŃ dla dzieci byğ kr·tki kurs programowania, przeprowadzony przez Bohumira 

Soukupa, uznanego przez Newsweek za jednego z najlepszych informatyk·w na Ŝwiecie. Jest on 

tw·rcŃ programu Baltie, kt·ry daje uczniom moŨliwoŜĺ samodzielnego programowania. -  Na wyjazd 

do Poznania zabraliŜmy ze sobŃ nasze szkolne netbooki. WziňliŜmy udziağ w lekcji pokazowej, ale 

teŨ uczyliŜmy siň programowania. PracowaliŜmy w programie Baltie. Program daje duŨe moŨliwoŜci. 

JuŨ po godzinie pracy w nim mogliŜmy zaprogramowaĺ wğasnŃ animacjň komputerowŃ -  podkreŜla 

Jakub, uczeŒ SP nr 2 w Jarocinie. Dziňki pracy w Ŝrodowisku programistycznym dzieci i mğodzieŨ 

mogŃ uŨywaĺ komputer·w nie tylko w spos·b pasywny, uruchamiajŃc programy, ale r·wnieŨ 



aktywny, tworzŃc wğasne projekty. -  JuŨ po kilku minutach nauki programowania pod okiem 

mistrza uczniowie sami przystŃpili to tworzenia wğasnych projekt·w, kt·re nastňpnie prezentowali 

zaciekawionym zwiedzajŃcym -  podkreŜla Andrzej Grzybowski. -  MyŜlň, Ũe juŨ wkr·tce, dziňki 

doskonağej bazie sprzňtowej jakŃ dysponujemy, wszyscy uczniowie szk·ğ gminy Jarocin bňdŃ mogli 

rozpoczŃĺ naukň programowania -  m·wi Grzybowski. Byĺ moŨe uczniowie poznajŃ takŨe Bohumira 

Soukupa, kt·ry zadeklarowağ, Ũe z chňciŃ przyjedzie do Jarocina szukaĺ talent·w.  

 

W ramach projektu "Jarocin -  kreatywna szkoğ@", kt·ry ruszyğ 1 wrzeŜnia, podejmowanych jest 

wiele dziağaŒ. We wszystkie zaangaŨowany jest oczywiŜcie Andrzej Grzybowski, koordynator 

przedsiňwziňcia. Warto podkreŜliĺ, Ũe zostağ zaproszony do udziağu w debacie, organizowanej przez 

Gazetň WyborczŃ. Panel, dotyczŃcy obecnoŜci komputer·w i Internetu w szkoğach oraz zasad, 

zgodnie z kt·rymi majŃ byĺ wykorzystywane, odbyğ siň 23 listopada. -  Debata miağa na celu 

wymianň opinii ludzi z r·Ũnych Ŝrodowisk i instytucji, kt·rym zaleŨy na nowoczesnej edukacji -  

m·wi Andrzej Grzybowski. Wnioski ze spotkania majŃ byĺ wykorzystane w pracy ze szkoğami z 

cağej Polski, kt·re zgğoszŃ siň do programu "Szkoğa z klasŃ 2.0". Gğ·wnym celem programu jest 

zapoczŃtkowanie dyskusji o stosowaniu technologii informacyjno-komunikacyjnych w szkoğach oraz 

dowartoŜciowanie nauczycieli, kt·rzy pracujŃ z ich wykorzystaniem. 

 

2010-12-07 | Kup obraz i zostań Świętym Mikołajem! 

 

Od 11 listopada w holu jarociŒskiego kina "Echo" jest 

prezentowana wystawa -  efekt pracy uczestnik·w 

warsztat·w plastycznych, zorganizowanych przez 

Stowarzyszenie Jarocin XXI l atem tego roku. Plener byğ 

czňŜciŃ projektu "Wesele -  interteksturalny obraz i 

dialog". Projekt powstağ dziňki finansowemu wsparciu 

Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego oraz 

Gminy Jarocin. Zapraszamy do odwiedzenia wystawy i 

spojrzenia na Ŝwiat oczami uczestnik·w pleneru 

malarskiego. Na obrazach moŨna odnaleŦĺ znajome 

zakŃtki miasta, ale takŨe martwŃ naturň, abstrakcjň i 

malarstwo ğŃczŃce elementy tradycyjne z graffiti.  

 

JeŜli spodoba Ci siň kt·ryŜ moŨesz staĺ siň jego wğaŜcicielem! Zgromadzone prace sŃ bowiem 

wystawione na sprzedaŨ. Zainteresowanych zapraszamy do licytacji. Ofertň cenowŃ wraz z danymi: 

imiň, nazwisko i numer telefonu prosimy zgğaszaĺ w kasie kina, pod telefonem 62-747 -11 -19 lub 

drogŃ mailowŃ na adres: kino@jarocin.pl. Cena wywoğawcza kaŨdego z obraz·w to 50 zğ. Licytacja 

prac juŨ trwa i zakoŒczy siň 17 grudnia. CağoŜĺ zebranych pieniňdzy zostanie przeznaczona na 

zorganizowanie gwiazdkowego spotkania filmowego dla dzieci, kt·re odbňdzie siň w jarociŒskim 

kinie w niedzielň 19 grudnia. 

 

2010-12-06 | Wybraliśmy burmistrza! 

 

Adam Pawlicki po raz trzeci z rzňdu zostağ burmistrzem Jarocina. W drugiej turze wybor·w, kt·ra 

odbyğa siň 5 grudnia, poparğo go 52,59% gğosujŃcych mieszkaŒc·w gminy. Kontrkandydatem 

dotychczasowego wğodarza miasta do fotela burmistrza byğ Mikoğaj Kostka z SLD, kt·ry uzyskağ 

poparcie 47,41% gğosujŃcych. Frekwencja w gminie Jarocin wyniosğa 33,28%. Szczeg·ğowe wyniki 

wybor·w na stronie internetowej Państwowej Komisji Wyborczej. 

 

2010-12-03 | Powstają kolejne mieszkania chronione 

 

http://wybory2010.pkw.gov.pl/geo/pl/300000/300602.html


385,5 tys. zğ bňdŃ kosztowağy mieszkania chronione, 

kt·re powstanŃ w Ğuszczanowie. JarociŒskie Towarzystwo 

Budownictwa Spoğecznego podpisağo juŨ umowň na 

realizacjň inwestycji. ZwyciňzcŃ przetargu na budowň 

kolejnego czterorodzinnego budynku z mieszkaniami  

chronionymi w Ğuszczanowie zostağo konsorcjum dw·ch 

firm -  FurBud oraz BryllBud.   

 

Koszt inwestycji realizowanej przez JTBS to 385,5 tys. zğ. 

Plac budowy juŨ zostağ przekazany wykonawcy i 

najp·Ŧniej w paŦdzierniku nastňpnego roku do mieszkaŒ 

wprowadzŃ siň nowi lokatorzy. Na budowň mieszkaŒ 

udağo siň pozyskaĺ dofinansowanie z Banku Gospodarstwa Krajowego. 30% koszt·w inwestycji 

pokryje JTBS, 35% gmina Jarocin, a kolejne 35% BGK. -  Inwestycja bňdzie wiňc taŒsza o ponad 

1/3 -  cieszy siň Tomasz Wawrocki, prezes JTBS. W ramach inwestycji, w Ğuszcznowie zostanŃ 

wybudowane cztery lokale, kaŨdy po okoğo 60 mkw. W kaŨdym z mieszkaŒ zaplanowano odrňbne 

centralne ogrzewanie zasilane piecem na paliwo stağe z mağŃ kotğowniŃ, peğnym wňzğem sanitarnym 

i wykoŒczonymi ğazienkami. -  BňdŃ to mieszkania w dobrym standardzie, wyposaŨone we wszystkie 

niezbňdne media. Lokale nie bňdŃ siň r·Ũniĺ od tych, kt·rych budowň zakoŒczyliŜmy w 

paŦdzierniku -  informuje prezes JTBS.   

 

Przypomnijmy, Ũe w listopadzie odbyğa siň uroczystoŜĺ oddania do uŨytku pierwszych w historii 

gminy lokali chronionych. Rodziny wielodzietne, kt·re juŨ wprowadzajŃ siň do mieszkaŒ w 

Ğuszcznowie, sŃ bardzo zadowolone z warunk·w jakie zostağy stworzone przez gminnŃ sp·ğkň. -  Z 

lokali chronionych korzystajŃ najbardziej potrzebujŃce rodziny wielodzietne z terenu gminy Jarocin. 

Cağy czas dŃŨymy do polepszania warunk·w mieszkaniowych naszych lokator·w, r·wnieŨ tych 

najuboŨszych -  m·wi prezes. -  Wielodzietne rodziny, kt·re korzystajŃ z naszej pomocy, 

przeprowadzŃ siň do nowych mieszkaŒ z duŨo mniejszych, zajmowanych do tej pory, lokali -  

dodaje Wawrocki. Opr·cz tego JTBS wybuduje niebawem mağe pomieszczenia gospodarcze, kt·re 

bňdŃ mogğy sğuŨyĺ lokatorom jako miejsce do skğadowania opağu. Prezes JTBS zapowiada, Ũe 

gminna s p·ğka przygotowuje siň juŨ do budowy trzeciego budynku z mieszkaniami chronionymi. 

 

2010-12-03 | 1,7 mln zł na Pałac Radolińskich 

 

1,7 mln zğ dofinansowania na termomodernizacjň Pağacu 

RadoliŒskich otrzymağo JarociŒskie Towarzystwo Budownictwa 

Spoğecznego. Prace modernizacyjne majŃ rozpoczŃĺ siň na 

przeğomie lutego i marca.  

 

-  Procedura wnioskowania o pieniŃdze trwağa bardzo dğugo, jednak 

warto byğo czekaĺ, bo kaŨda zğot·wka "ŜciŃgniňta" do naszego 

miasta z zewnŃtrz, to duŨa sprawa, a pozyskanie tak wysokiej 

dotacji, dziňki kt·rej zaczniemy przywracaĺ Pağac RadoliŒskich do 

historycznej ŜwietnoŜci, to spory sukces -  m·wi Tomasz Wawrocki, 

prezes JTBS. Wielkopolski Fundusz Ochrony środowiska i 

Gospodarki Wodnej przyznağ JarociŒskiemu TBS 1,7 mln zğ na 

termomo dernizacjň Pağacu RadoliŒskich. -  Umowa wraz z 

warunkami obsğugi dotacji powinna dotrzeĺ do nas na dniach. 

Wniosek dotacyjny bňdzie obsğugiwağ JarociŒski Fundusz PorňczeŒ 

Kredytowych, a sama realizacja bňdzie wymagağa pokonania wielu 

wyzwaŒ. Ze wzglňdu na to, Ũe obiekt jest pod ochronŃ konserwatora zabytk·w, bňdzie to bardzo 

zğoŨone zadanie -  informuje Tomasz Wawrocki. Procedura pozyskania Ŝrodk·w trwağa bardzo dğugo, 

ale zakoŒczyğa siň peğnym sukcesem. Wniosek o dofinansowanie na termomodernizacjň obiektu ze 

Ŝrodk·w unijnych wydawanych w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego 



zostağ zğoŨony jeszcze w ubiegğym roku. -  W marcu otrzymaliŜmy pismo, Ũe na inwestycjň wartŃ 

okoğo 2,5 mln zğ zarzŃd wojew·dztwa wielkopolskiego przyznağ nam wstňpnie 1,7 mln zğ. PoniewaŨ 

Pağac RadoliŒskich jest obiektem wpisanym do rejestru zabytk·w, zleciliŜmy przygotowanie rysu 

historycznego oraz inwentaryzacjň. Po konsultacjach udağo siň ustaliĺ, w jaki spos·b odtwarzaĺ i 

remontowaĺ poszczeg·lne elementy Pağacu, aby byğo to zgodne z wymaganiami konserwatora 

zabytk·w. R·wnoczeŜnie przygotowaliŜmy projekt budowlany dotyczŃcy termomodernizacji -  m·wi 

prezes JTBS.   

 

Przywracanie Pağacu RadoliŒskich do historycznej ŜwietnoŜci, gminna sp·ğka zamierza rozpoczŃĺ w 

2011 r. i zakoŒczyĺ w 2012r. -  To wariant realistyczny, przy zağoŨeniu, Ũe ominŃ nas problemy, np. 

z wyğonieniem generalnego wykonawcy. Mam delikatne obawy, bowiem chociaŨby prace przy 

stolarce okiennej sŃ bardzo skomplikowane, poniewaŨ mamy do czynienia z czterema stylami 

architektonicznymi. Firma, kt·ra bňdzie siň zajmowaĺ tematem, bňdzie musiağa wykazaĺ siň 

specjalistami wysokiej klasy w tej dziedzinie -  wyjaŜnia Wawrocki. Renowacja stolarki okiennej oraz 

ocieplenie poddasza wraz z remontem dachu przyniesie wymi erny efekt ekologiczny. Dziňki 

zastosowaniu ogrzewania gazowego, przyjaznego Ŝrodowisku, do ogrzewania budynku JTBS nie 

bňdzie musiağ juŨ stosowaĺ miağu, kt·rego Ŝrednio w ciŃgu zimy zuŨywa siň okoğo 75 ton. Paliwo 

gazowe bňdzie znacznie taŒsze. -  SzczňŜliwie siň skğada, Ũe w sŃsiedztwie pağacu przebiega jedna z 

gğ·wnych arterii gazowych, co pozwoli na zminimalizowanie koszt·w podğŃczenia siň do sieci -  m·wi 

prezes JTBS.   

 

Wszystkie prace zwiŃzane z termomodernizacjŃ bňdŃ konsultowane z konserwatorem zabytk·w, 

dziňki czemu pağac zachowa unikalne cechy, charakterystyczne dla danej epoki. Przykğadowo 

niekt·re okna zostanŃ poddane jedynie regeneracji. Cağkowity koszt termomodernizacji to okoğo 

2,5 mln zğ. Do inwestycji okoğo 700 tys. zğ doğoŨy wiňc gmina Jarocin. Po zakoŒczeniu 

termomodernizacji sp·ğka zamierza dalej remontowaĺ Pağac. -  Aby doprowadziĺ tň wizyt·wkň 

Jarocina do ŜwietnoŜci, potrzebne sŃ spore nakğady finansowe, a cağy proces moŨe potrwaĺ kilka lat 

-  ostroŨnie szacujň, Ũe okoğo 8-10, aby wykonaĺ wszystkie niezbňdne remonty. Najpierw szukamy 

oszczňdnoŜci poprzez termomodernizacjň, a dziňki Ŝrodkom wygenerowanym w ten spos·b, 

bňdziemy mogli realizowaĺ inne prace -  m·wi prezes JTBS.  

 

2010-12-02 | Remiza w Wilkowyi zmodernizowana 

 

Uroczyste oddanie do uŨytku budynku Ochotniczej StraŨy 

PoŨarnej w Wilkowyi odbyğo siň 1 grudnia. 

Zmodernizowany budynek zostağ poŜwiňcony przez 

ksiňdza Tadeusza Malchrowicza, proboszcza miejscowej 

parafii. Symbolicznego przeciňcia wstňgi dokonali m. in. 

Krzysztof Roszak, prezes zarzŃdu Oddziağu Gminnego 

ZwiŃzku OSP i Zdzisğaw Regulski, dyrektor Wydziağu 

Spraw Obywatelskich w Urzňdzie Miejskim w Jarocinie.   

 

Budynek, kt·ry uŨytkujŃ straŨacy w Wilkowyi, zostağ 

powiňkszony, a dotychczasowa czňŜĺ przebudowana. 

Teraz straŨacy majŃ do dyspozycji dwa boksy garaŨowe, 

pomieszczenie socjalne, aneks kuchenny oraz toaletň. Prace zwiŃzane z modernizacjŃ remizy 

pochğonňğy z gminnego budŨetu blisko 190 tys. zğotych. Inwestycjň zrealizowağa firma Sğaw-Bud z 

Jarocina. Przypomnijmy, Ũe to nie jedyna tegoroczna inwestycja gminy Jarocin w bazň lokalowŃ 

Ochotniczych StraŨy PoŨarnych. Z myŜlŃ o straŨakach w Osieku powstağ boks garaŨowy, a remiza w 

Potarzycy zostağa rozbudowana i wzbogaciğa siň o czňŜĺ socjalnŃ. 

 



2010-12-02 | PWiK w panteonie polskiej ekologii 

 

JarociŒskie Przedsiňbiorstwo WodociŃg·w i Kanalizacji otrzymağo 

wyr·Ũnienie w prestiŨowym konkursie "Panteon Polskiej Ekologii". -  

To wyr·Ũnienie jest niejako podsumowaniem naszej oŜmioletniej 

pracy. Tego, co udağo siň przez ten okres osiŃgnŃĺ PWiK w naszej 

gminie w dziedzinie ekologii -  m·wi Jerzy Wolski, prezes PWiK. A 

udağo siň naprawdň duŨo. Komisja konkursowa, kt·ra szczeg·ğowo 

przeanalizowağa sytuacjň sp·ğki oraz podejmowane przez niŃ 

dziağania i inwestycje, zwr·ciğa uwagň na to, Ũe niemal w cağoŜci 

udağo siň skanalizowaĺ gminň Jarocin, zmodernizowaĺ oczyszczalnie 

Ŝciek·w czy wybudowaĺ nowoczesnŃ stacjň uzdatniania wody. -  

Przez 8 lat zainwestowaliŜmy ponad 100 mln zğ w gospodarkň 

wodnoŜciekowŃ. JeŜli chodzi o procent skanalizowania obszaru 

gminy jesteŜmy w czoğ·wce w Polsce. A opr·cz zarzŃdzania 

gospodarkŃ ŜciekowŃ, dbamy o to by mieszkaŒcy naszej gminy 

mieli wodň najlepszej jakoŜci. StŃd budowa najnowoczeŜniejszej 

stacji uzdatniania wody w regionie i modernizacja juŨ istniejŃcych, 

kt·re niebawem zostanŃ wğŃczone do centralnego systemu i bňdzie moŨna je monitorowaĺ z 

poziomu dyspozytorni -  wylicza Wolski. -  Czğowiek w blisko 80% skğada siň z wody, woda to Ũycie i 

dlatego robimy wszystko, aby byğa ona w Jarocinie jak najlepszej jakoŜci. Wyr·Ũnienie w konkursie 

"Panteon polskiej ekologii" jest tego potwierdzeniem -  dodaje.   

 

-  Nagroda w konkursie, w kt·rym dziağalnoŜĺ sp·ğki zostağa poddana szczeg·ğowej kontroli, 

potwierdza, Ũe decyzja, kt·rŃ podjňliŜmy 8 lat temu, polegajŃca na tym, Ũe gmina zleciğa 

wykonanie zadaŒ wğasnych (m.in. budowa kanalizacji) PWiK, byğa uzasadniona. Dziňki temu gmina 

mogğa m.in. aŨ piňciokrotnie przyspieszyĺ budowň dr·g. To pokazuje, Ũe gminne sp·ğki sŃ 

potrzebne, Ũe pozwalajŃ dobrze zarzŃdzaĺ majŃtkiem gminnym, dziňki czemu moŨemy generowaĺ 

jeszcze wiňcej inwestycji -  podkreŜla Adam Pawlicki, burmistrz Jarocina. -  Zewnňtrzna komisja 

doceniğa pozytywne rzeczy i zastosowane przez PWiK rozwiŃzania, kt·re majŃ pozytywny wpğyw na 

Ŝrodowisko, a do tego podnoszŃ standard Ũycia mieszkaŒc·w naszej gminy -  dodaje Wolski . 

 

2010-12-02 | Kolejnych 8 lokali socjalnych 

 

Przetarg na budowň kolejnych lokali socjalnych w 

WilczyŒcu wygrağa firma Mer-bud. JarociŒskie TBS 

przekazağo juŨ plac budowy. JesieniŃ przyszğego roku 

zostanie oddanych do uŨytku kolejnych 8 mieszkaŒ o 

najniŨszym standardzie.  

 

KaŨda z oŜmiu izb o powierzchni od 15 do 24 mkw bňdzie 

posiadağa dostňp do medi·w, wňzeğ sanitarny i Ũeliwny 

piecyk do spalania wňgla lub drewna oraz aneks 

kuchenny i ğazienkň. Budowa obiektu socjalnego bňdzie 

kosztowağa 292,5 tys. zğ. PieniŃdze na ten cel pochodzŃ 

ze Ŝrodk·w wğasnych JarociŒskiego Towarzystwa 

Budownictwa Spoğecznego oraz z budŨetu gminy Jarocin. Obecnie JTBS dysponuje 16 lokalami o 

najniŨszym standardzie. -  Cağy czas trwa zasiedlanie osobami, kt·re majŃ wyroki eksmisyjne i 

ciŃgle uchylajŃ siň od zapğaty czynszu. Nie moŨe byĺ tak, Ũe mieszkaŒcy, kt·rzy systematycznie 

regulujŃ czynsz, muszŃ pğaciĺ za tych, kt·rzy notorycznie lekcewaŨŃ ten obowiŃzek -  m·wi Tomasz 

Wawrocki, prezes JTBS.   

 

Budynki socjalne o najniŨszym standardzie JTBS buduje w WilczyŒcu, poniewaŨ w tej miejscowoŜci 

udağo siň pozyskaĺ w atrakcyjnej cenie grunt pod zabudowň. Docelowo ma tam powstaĺ 6 



budynk·w tego typu. Do tej pory gminna sp·ğka wybudowağa 2, teraz powstaje 3. -  Zdarza siň, Ũe 

osoby czasowo znajdujŃce siň w niedostatku nie potrafiŃ wyciŃgnŃĺ wniosk·w z swojej sytuacji i 

nie chcŃ skorzystaĺ z pomocy OŜrodka Pomocy Spoğecznej, gminy i naszej Sp·ğki. Zdarza siň, Ũe 

osoby, kt·re nadal nie pğacŃ czynszu, otrzymujŃ kolejny wyrok eksmisyjny i zmuszeni jesteŜmy do 

ich przeniesienia do najsğabiej wyposaŨonego zasobu jakim jest wğaŜnie Wilczyniec -  tğumaczy 

prezes JTBS. -  Ze wzglňdu na oddalenie od wsi, sklepu czy przystanku autobusowego ta lokalizacja 

stanowi pewnŃ restrykcjň w stosunku do zamieszkağych tam os·b. Jednak jarociŒskie TBS stwarza 

zamieszkağym tam lokatorom moŨliwoŜci poprawy swojego statusu poprzez moŨliwoŜĺ zmiany 

lokalu na lepiej wyposaŨony, o lepszej lokalizacji -  dodaje.   

 

Wawrocki przyznaje, Ũe gminna sp·ğka ma problem z lokatorami zamieszkujŃcymi lokale w 

WilczyŒcu. CzňŜĺ dobytku wystawili oni poza mieszkania i mimo iŨ JTBS wybudowağ kom·rki 

lokatorskie, mieszkaŒcy nie chcŃ z nich korzystaĺ. -  StworzyliŜmy odpowiednie warunki, wiňc teraz 

bňdziemy wymagaĺ, by uprzŃtniňto bağagan. JeŜli bňdzie trzeba, bňdň tam jeŦdziğ ze straŨŃ miejskŃ 

codziennie. Doprowadzimy do tego, Ũe zapanuje tam porzŃdek. Jak nie proŜbŃ, to groŦbŃ -  

zapowiada prezes JTBS . 

 

2010-12-01 | Centrum Kulturalne w Łuszczanowie prawie gotowe 

 

DobiegajŃ koŒca prace nad budowŃ Domu Chleba, wiatraka i 

schroniska mğodzieŨowego w Ğuszczanowie. Inwestycjň wartŃ blisko 

1 mln zğ w poğowie finansuje gmina, a w poğowie unia europejska. 

Budowa Centrum Kulturalnego w Ğuszczanowie, w skğad kt·rego 

wchodzi D om Chleba, schronisko mğodzieŨowe oraz wiatrak, trwa 

od kwietnia. Wykonawca inwestycji, czyli firma HadrzyŒski z 

Kotlina, zakoŒczyğ juŨ budowň Domu Chleba, a przy budynku 

schroniska trwajŃ prace wykoŒczeniowe. Montowane sŃ takŨe 

ostatnie elementy przy reko nstruowanym, zabytkowym wiatraku, 

rozebranym cztery lata temu na wniosek wojew·dzkiego 

konserwatora zabytk·w.  

 

Kompleks powinien byĺ gotowy do koŒca listopada, ale meblowanie 

i wyposaŨanie budynk·w rozpocznie siň w przyszğym roku. R·wnieŨ 

w przyszğym roku do Centrum Kulturalnego doğŃczy budynek 

gimnazjum -  jego budowň juŨ rozpoczňğo Stowarzyszenie 

Edukacyjne w Ğuszczanowie, prowadzŃce miejscowŃ niepublicznŃ szkoğň podstawowŃ. 

Stowarzyszenie to bňdzie gospodarzem cağego kompleksu.  

 

WartoŜĺ wykonanych w tym roku przez gminň prac przy budowie Centrum Kulturalnego to nieco 

ponad 900 tys. zğ, ale z gminnej kasy na ten cel p·jdzie jedynie ok. 400 tys. zğ. Resztň inwestycji 

pokryje Unia Europejska. 500 tys. zğ udağo siň bowiem pozyskaĺ z Programu Obszar·w Wiejskich 

2007 -2013. Umowň na dofinansowanie burmistrz Jarocina podpisağ w minionŃ Ŝrodň, 24 listopada. 

Warto dodaĺ, Ũe w pozyskaniu tych Ŝrodk·w pomogğo Jarocinowi czğonkostwo w Stowarzyszeniu 

Lider Zielonej Wielkopolski. Choĺ ostatecznŃ decyzjň o dofinansowaniu projekt·w realizowanych w 

ramach Lokalnej Strategii Rozwoju podejmuje zawsze UrzŃd Marszağkowski, to wstňpnej oceny 

wniosku dokonuje wğaŜnie Stowarzyszenie. A ta byğa dla jarociŒskiego projektu jak najbardziej 

pozytywna i Jarocin otrzymağ maksymalnŃ kwotň, o kt·rŃ moŨna siň byğo ubiegaĺ.  

 

PowstajŃce centrum ma sğuŨyĺ mieszkaŒcom jako miejsce spotkaŒ integracyjnych, zabaw, imprez 

okolicznoŜciowych, koncert·w czy wystaw. Ponadto ma byĺ "wabikiem" na turyst·w. Wypoczynek 

poğŃczony z prezentacjŃ wiatraka i domu chleba, gdzie bňdzie pokazywany przy pomocy 

zgromadzonych sprzňt·w, narzňdzi, akcesori·w, plansz poglŃdowych na Ũywo proces powstawania 

chleba -  od posiania zboŨa, poprzez zbiory, magazynowanie, mğ·cenie, mielenie ziarna, wypiek. 

Bňdzie to wiňc Ũywa lekcja historii "Jak powstawağ chleb w czasach przedindustrialnych", kt·rŃ 



oczywiŜcie bňdzie moŨna zakoŒczyĺ degustacjŃ. GoŜcie, kt·rzy zatrzymajŃ siň na wypoczynek, 

bňdŃ mieli okazjň wypoczŃĺ, zwiedziĺ i zjeŜĺ nie tylko chleb, ale takŨe i inne miejscowe produkty, 

bo planowana jest takŨe wsp·ğpraca z miejscowymi rzeŦnikami, sp·ğdzielniŃ mleczarskŃ czy 

ogrodnikami . 


